
Traģēdija baseinā. 
Meklē 
lieciniekus

Lemberga 
“Vēstules 
no cietuma”

Stingri 
ierobežojumi arī 
Ventspils ostā

Kas maksā 
par 
basketbolu?2. lpp. 3. lpp.
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 turpinājums 6. lpp.

4. lpp.

Ar perspektīvu 
“Panorāmā”

 turpinājums 3. lpp.
 turpinājums 5. lpp.

“Malači! Jūsu “rajon-
čikā” beidzot atgrie-
žas dzīvība,” tā pagā-
jušajā mēnesī, izla-
sot ziņu, ka darbu 
atsāk Ventspils 
Augstskolas (VeA) 
kafejnīca “Panorāma”, 
"Facebook" komen-
tāru slejā bija ierak-
stījusi kāda ventspil-
niece. Vēl nenojau-
šot, ka omulīgās ēdi-
nātavas durvis, tāpat 
kā daudzviet citur pil-
sētā, drīz vien būs 
spiestas uz laiku aizvērties, lai pa tām neie-
sprauktos nelūgtais briesmonis koronavī-
russ. Kafejnīcas jaunā vadītāja un ģimenes 
uzņēmuma SIA “Landry” valdes priekšsēdē-
tāja Lana Andersone krīzes diktēto situāciju 
uzņem kā nepatīkamu neizbēgamību un pie-
spiedu dīkstāves dienas kopā ar vīru Andri cen-
šas izmantot agrāk neiespētu organizatoris-
ko un saimniecisko darbu veikšanai. Cerot, ka 
"Covid-19" radītās negatīvās sekas uzņēmēj-
darbībā mazināt arī viņiem palīdzēs valsts.

5. lpp.

Koronavīrusa izplatības dēļ smagi cieš daudzas noza-
res, arī sportam tas devis smagu triecienu. Vairākos 
sporta veidos apturēta turpmāka čempionātu norise, 
kuros ir tuvu medaļu sadalījums, taču tagad valda 
liela neziņa. Futbolā bija jāsākas jaunai sezonai, 
taču pagaidām tās starts atlikts uz nezināmu laiku. 
Turklāt šovasar ir arī olimpiskās spēles Tokijā, taču 
tagad daudziem “iestrēgušas” cīņas par olimpiskajām 
ceļazīmēm, un ir arī ierobežojumi trenēties, jo sporta 
centri ir slēgti...

Koronavīrusa dēļ nav 
skaidrības par medaļām, 
olimpiešiem – haoss

L  
ai gan visi rēķinā-
jās ar globāla mēro-
ga ierobežojumiem, 
taču laikā, kad tie 
tiešām stājās spēkā, 

daudzus pārņēma šoks un 
izmisums. Vieni zaudēju-
ši motivāciju neziņas dēļ, 
kad atkal būs sacensības. 
Citi ir satraukti par tikša-
nu uz olimpiskajām spēlēm 
un vai vispār tās notiks. 
Pagaidām par to vēl nav 
skaidrība, lai gan japāņi jau 
ir pilnībā visu sagatavojuši 
spēļu norisei. 

Marta vidū bija jāsā-
kas olimpiskās kvalifikāci-
jas turnīram 3x3 basketbo-
lā, kurā favorītu vidū tikša-
nai uz Tokiju ir arī Latvijas 
izlase ar ventspilnieku Kārli 
Lasmani sastāvā. Pašlaik 
atliek darboties svaigā 
gaisā un Latvijas Olimpiskās 
vienības mediķu uzraudzī-
bā. Iespējams, kvalifikācijas 
turnīrs varētu notikt maijā 
kādā no Eiropas valstīm, bet 
viss atkarīgs no situācijas 
attīstības.

Arī Eiropas zonas olim-
piskais kvalifikācijas turnīrs 
boksā, kas notika Londonā, 
līdz galam netika aizva-

dīts un ceļazīmes nesada-
lītas. Tiesa, ventspilniekam 
Nikolajam Grišuņinam tur-
nīrs beidzās jebkurā gadīju-
mā, jo viņš zaudēja jau pir-
majā kārtā. 

Uz Tokiju mērķē arī vai-
rāki vieglatlēti, taču pagai-
dām nav ne mazākās skaid-
rības par sacensību atsāk-
šanos. Tas nozīmē, ka pat 
viens starts var izšķirt izre-
dzes ceļazīmei uz Tokiju. Vēl 
pilnīgi droši nevar būt arī 
svarcēlāju nometnē, lai gan 
pasaules reitingā Rebeka 
Koha, Artūrs Plēsnieks un 
Ritvars Suharevs ir itin 
drošās pozīcijās. Vadima 
Koževņikova gadījumā tā 
nevar teikt. 

Augstākās klases spor-
tistiem īpašas grūtības 
sagādā arī tas, ka Latvijā 
ir pilnībā slēgtas visas 
sporta bāzes, tajā skai-
tā arī Olimpiskajā cen-
trā “Ventspils”. Dažiem 
ir iespēja trenēties Rīgā, 
Latvijas Olimpiskās vienī-
bas bāzē Mežaparkā, jo 
vienība oficiāli ir ar medi-
cīnas iestādes statusu. Tur 

 

“V īrusi nāk 
un iet, 
bet cil-
vē k i e m 
p a ē s t 

gribēsies vienmēr,” saska-
tot jēgu savam darbam 
tagad un perspektīvā, 
Lana ar humoru un vis-
notaļ optimistiski pārfrāzē 
slaveno  Heinriha Heines 
teicienu par mainīgajiem 
valdniekiem un mūžīgo 
tautu. 

RACIONĀLAIS 
LOKĀLPATRIOTISMS

Krājot sabiedriskās ēdi-
nāšanas pieredzi un līdzek-
ļus, par savas kafejnī-
cas atvēršanu Andersonu 
ģimene domājusi jau vairā-
kus gadus, telpas tai mek-
lētas un piedāvātas arī kai-
miņpilsētās, taču dzīves-
biedriem vēlme bijusi strā-

Apmaksātas slimības lapas, atbalsts uzņēmējiem 
un stingra rīcība vīrusa ierobežošanai

L  
ai pasargātu strādājošos no atlaišanas un bezal-
gas periodiem, tiks ieviests dīkstāves regulējums, 
kura laikā valsts nodarbinātajiem apmaksās 75% 
no algas, bet ne vairāk kā 700 eiro. Nozaru sarakstu 
izstrādās Finanšu ministrija, sadarbojoties ar sociāla-

jiem partneriem. Tomēr jau tagad zināms, ka šāda veida 
palīdzību varētu saņemt viesmīlības nozares uzņēmumi, 
tostarp viesnīcas un restorāni. Tāpat plānots atcelt prasī-
bu pašnodarbinātajiem ik ceturksni veikt avansa maksāju-
mus, bet nodokļu brīvdienas uzņēmējiem tiks pagarinātas 
no viena gada līdz trim gadiem. Brīvdienu piešķiršanai VID 
vērtēs uzņēmuma līdzšinējo nodokļu nomaksu. Savukārt 
uzņēmumu gada pārskata iesniegšanu pagarināta līdz 31. 
jūlijam. Arī lielākās Latvijas bankas grūtībās nonākušajiem 

traukti visi ar XII Latvijas Skolu jaunatnes dziesmu un deju 
svētkiem saistītie  pasākumi.

Līdz 14. aprīlim Ventspils pilsētā būs atvērti divi dežūrdār-
ziņi – “Eglīte” un “Varavīksne”. Darbs tiks organizēts tā, lai 
katrā grupā nebūtu vairāk kā 15 audzēkņi, un lai pēc iespē-
jas mazinātu viņu savstarpējo kontaktu. Ja bērns pirmsskolas 
izglītības iestādi vēlēsies apmeklēt pēc prombūtnes, vecā-
kiem jāsūta pieteikumu uz e-pastu pii@ventspils.lv, norādot 
audzēkņa vārdu, uzvārdu, personas kodu, vecāku kontakttāl-
runi, kā arī vēlamo dežūrdārziņu. Šādos gadījumos, ierodoties 
pirmsskolas izglītības iestādē, vecākiem jāiesniedz arī ģime-
nes ārsta zīme. 

«Esmu pārdomājis šo lē-
mumu, un mana izvēle ir 
– jā. Iešu šo ceļu,» intervi-
jā BNN par kandidatūru uz 
Latvijas ģenerālprokurora 
amatu stāsta prokurors 
Juris Juriss.

Lemberga lietas prokurors 
Juris Juriss kandidēs uz 
ģenerālprokurora amatu

J  urisa ieska-
tā, pašreizējās 
Ģenerālprokuratūras 
kapacitāte ir ceļa-
ma augstākā līme-

nī. Proti, sarežģītu, smagu 
ekonomisko noziegumu 
izskatīšanas kapacitāte nav 
izsmelta, un Latvijai būtu 
arvien aktīvāk jāstrādā pie 
tā, uzsver prokurors.

Par savām prioritātēm 
prokurors, kurš ir viens no 
valsts apsūdzības uzturētā-
jiem Aivara Lemberga krimi-
nāllietā, min tiesas procesu 
efektivizēšanu, proti, garās 
tiesvedības pabeigt saprātī-
gā termiņā.

Tāpat viņš atzīmē, ka 
vēlas likt uzsvaru uz praktis-
ko darbu Ģenerālprokuratūrā. 
«Pats par sevi saprotams, ka 
šajā amatā ir jāveic daudz 
administratīvā darba, taču 
tas nedrīkst aizēnot praktis-
ko darbu.»

Jurisa ieskatā, Latvijai sais-
tībā ar iepriekš izskanējušiem 
draudiem nokļūt «pelēka-
jā sarakstā» tagad ir jāstrādā 
divtik un jādod pareizs signāls 
uz ārpusi, koruptīvos jautāju-
mus un tiesvedību efektivizē-
šanu ceļot augstākā līmenī.

«Tāpēc jaunajai Ģenerāl-
prokuratūras vadībai ir jābūt 
neatlaidīgai. Esmu apmācījis 
kolēģus tajā, kā novērst nau-

das atmazgāšanu. Varu teikt, 
ka praktiskā ievirze ir, tomēr 
ir jāturpina prokurorus stimu-
lēt un atbalstīt dažādās inicia-
tīvās,» skaidro Juriss.

Viņš uzsver: «Svarīgi attīs-
tīt prokuroru praksi un sti-
mulēt piedalīties likumdo-
šanas jaunrades procesos. 
Prokuratūrai ir jābūt klāt-
esošai ar savu praktisko 
redzējumu.»

Pie savām prioritātēm 
Juriss min arī cīņu ar nepiln-
gadīgo noziedzību, tostarp ar 
vardarbību, kas notiek ģime-
nēs pret bērniem. «Tas ir vēl 
viens jautājumu loks, kuru 
nevajadzētu atstāt novārtā 
tikai tāpēc, ka mēs domājam 
par ekonomisko noziegumu 
ierobežošanu.»

«Ir svarīgi attīstīt bērnu tie-
sību aizsardzības jautājumus. 
Nav jābūt iecietīgiem pret 
šāda veida pārkāpumiem. Ir 
jādomā sodi – cik tie ir adek-
vāti attiecīgās situācijās un 
kā tiek piemēroti drošības 
līdzekļi, pirms process nonāk 
līdz tiesai.»

uzņēmumiem piedāvā kredītbrīvdienas.
Tāpat valsts apmaksās slimības lapas no otrās dienas ar 

"Covid-19" saistītajos gadījumos. Šādā gadījumā tiks izsnieg-
ta darbnespējas lapa B. Minētā kārtība būs spēkā līdz 2020. 
gada 30. jūnijam.

Izmaiņas ir arī izglītības iestāžu darbībā. Skolās, profesionā-
lās ievirzes un interešu izglītības iestādēs mācības pēc pava-
sara brīvlaika tiks nodrošinātas attālināti. Savukārt centralizē-
tie svešvalodu eksāmeni 12.klasēm tiek pārcelti uz maiju – no 
2020. gada 12. maija līdz 15. maijam.

Līdz 14. aprīlim attālināts mācību process organizēts 
arī  Ventspils Mūzikas vidusskolā, Ventspils Augstskolā un 
Ventspils Tehnikumā. Sporta skolā “Spars” pārtraukti visa 
veida treniņi un dalība sacensībās. Tāpat līdz 14. aprīlim pār-

Ministru kabinets nolēmis par miljardu eiro palielināt budžeta deficītu un šo naudu novirzīt  
ar "Covid-19" saistīto nozaru un Latvijas iedzīvotāju atbalstam. 

Ar mammu bērnu dārzā 
“Vāverīte”.
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Atbalsta biznesu
Biznesa atbalsta centrā notikušas sarunas 

ar uzņēmuma “Ultraplast EU” tehnisko direk-
toru. Minētais uzņēmums Ventspilī būvē tel-
pas, lai ražotu polikarbonāta izstrādājumus. 

Viesojās Ukrainā
Kijevā notikušo pasākumu “Latvian 

Weekend” apmeklēja arī Ventspils 
Augstskolas rektors Kārlis Krēsliņš. Pasākuma 
mērķis bija informēt Ukrainas skolēnus par 
iespējām studēt ārvalstīs. 

Pianistes uzvar
Jāzepa Vītola Latvijas Mūzikas akadēmijā 

notika Latvijas XXIII Jauno pianistu festivā-
la ‘’Klavieres populārajā mūzikā un džezā’’ 
noslēguma koncerts. Tajā piedalījās arī Centra 
sākumskolas jaunās pianistes, kā arī ansam-
blis, izpildot skaņdarbu sešrocīgi. Visas mei-
tenes ieguva 1. pakāpes diplomus.

Pulcēsies ukraiņi
Ukraiņu biedrības “Kobzar” pilnsapul-

ce notiks 21. martā. Tajā apspriedīs aiz-
vadītā gada budžeta pārskatu un šī gada 
budžeta projektu, kā arī diskutēs par citiem 
jautājumiem. 

Gaida vēstules
Atzīmējot pilsētas bibliotēkas dibināša-

nas simtgadi, lasītāji tiek aicināti piedalīties 
akcijā “Vēstule bibliotēkai simtgadē”. Ar roku 
rakstītas vēstules var iemest Galvenās biblio-
tēkas pastkastē līdz augustam. 

Aicina pieteikties
Nodarbinātības valsts aģentūra aicina pie-

teikties darba devējus, kuri varētu dot darbu 
jauniešiem (vecumā no 15 līdz 20 gadiem) 
vasaras periodā. Pilsētā un novadā šovasar 
plānots izveidot 186 darba vietas skolēniem. 

Olimpiāde beigusies
Augstskolā beigusies Latvijas 33. informā-

tikas olimpiāde. Tajā piedalījās 76 dalībnieki 
– novadu olimpiāžu uzvarētāji. 

Skolēni tirgojās
Astoņi skolēnu mācību uzņēmumi pie-

dalījās tradicionālajā pavasara tirdziņā “Cits 
bazārs”. Balvām tika nominēti vairāki no 
uzņēmumiem, pavisam pilsētā darbojas ap 
40 skolēnu mācību uzņēmumu.  

Atklāj tiesas namu
Pēc pārbūves svinīgi atklāts pārbūvētais 

Kurzemes rajona tiesas nams. Pēc rekonstrukci-
jas un jaunas ēkas uzbūvēšanas tā platība palie-
linājusies par apmēram 800 kvadrātmetriem. 

Veikals jau darbojas
Pēc rekonstrukcijas darbu atsācis “Citro” 

veikals Talsu ielā. Tā labiekārtošanā un jaunu 
iekārtu uzstādīšanā ieguldīti ap 100 000 eiro. 

Cīnās ar sekām
Komunālā pārvalde beigusi darbu pie spē-

cīgās vētras izraisīto postījumu likvidēšanas. 
Pilsētā un novadā saņemti astoņi izsaukumi 
sakarā ar vēja nolauztiem kokiem un citām 
nelaimēm. 

Pasta nodaļu slēgs
No 31. marta “Latvijas Pasts” apvienos pil-

sētas 1. un 5. pasta nodaļu. Tādējādi 5. pasta 
nodaļa tiks slēgta.

Sākas sezona
Tuvojoties pavasarim, daudzi pilsētnieki 

sāk izmantot velosipēdus. Attiecīgi sākas arī 
šo transportlīdzekļu zādzību sezona – pirmie 
divriteņi šajās dienās jau nozagti.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Piesardzība un panika
Beidzamās nedēļas laikā, šķiet, Latvijas un arī Ventspils puses ļaužu mutēs ir tikai viena galvenā tēma – ķīniešu vīruss un 
“Covid-19” saslimšana. Šī raksta tapšanas brīdī Ventspils un visa Kurzeme bija iekrāsota baltā krāsā. Mūspusē vēl nebija 
konstatēts neviens saslimšanas gadījums. Lai tas tā arī paliktu, Ventspils atbildīgie dienesti aicinājuši cilvēkus ievērot no-
teiktos drošības un piesardzības pasākumus. Un tas ir labi. Jo, galu galā, senais teiciens liecina – kas pats sevi sargās, to arī 
augstākie spēki pasargās.

T  
omēr – kā jau visās krīzes situācijās – parādās “blaknes”. 
Viena no tām ir pašu cilvēku bezatbildība un princips “ar 
mani jau tas nenotiks”. Lūk, piemērs: kādas ginekoloģes 
stāsts par pacienti, kura ieradusies uz konsultāciju. Kundzīte 
lepni stāstījusi, ka pirms dažām dienām kopā ar vīru atgrie-

zusies no Alpu kūrorta, kur viss taču esot gandrīz kārtībā. Protams, 
viņa dabūjusi “14 brīvas dienas”, kuras nu izmantojot pēc pilnas 
programmas – tāpat neesot, ko īsti darīt. Tad arī apmeklējot skais-
tumkopšanas salonus, pucējot nadziņus un radziņus, apciemojot sen 
neredzētas draudzenes. Un, protams, ieskrējusi arī pie ginekoloģes 
– tā teikt, apkopt sevi, izmantojot negaidīti iekritušās “brīvdienas”.

Un te nu var teikt tikai vienu – valsts, valdība un mediķi var 
ieviest jebkādus piesardzības pasākumus un drošības instrukcijas, 
bet tikmēr, kamēr pret sevi un citiem izturēsimies vieglprātīgi, tie 
nepalīdzēs. Lai cik laicīgi, pamatoti un precīzi tie būs. Lai kādas 
robežas noslēgsim, kādus izmeklējumus veiksim, kādus kontro-
les rīkus ieviesīsim. Sliktākais šajā situācijā, ka vieglprātīgā attiek-
sme “man taču jau bija nopirkts ceļojums” vai “izmantošu nejau-
šās brīvdienas” apdraud vispirms jau citus, ja reiz pašu cilvēku 
viņa veselība neinteresē. Tēlaini sakot, ja kādam gribas izlēkt no 
lidmašīnas bez izpletņa, tad tā ir viņa paša darīšana, taču ja tādē-
jādi tiek parauti līdz arī visi pārējie lidmašīnas pasažieri, tad tas ir 
noziegums.

Un otra galējība. Panikas celšana, kas dod gluži pretēju efektu, 
nekā panikotājs cerējis. Piemēram, pie mazākās saaukstēšanās 
lēkt mašīnā (vai, vēl ļaunāk, sabiedriskajā transportā) un pašam 
mesties uz tuvāko slimnīcu pārbaudīties. Infektologi un neatlie-
kamās medicīnas palīdzības speciālisti taču brīdina: tas ir vēl bīs-
tamāk. Gan tāpēc, ka nelietderīgi tiek noslogoti mediķi un ārst-
niecības personāls, gan tāpēc, ka tiek lieki aizņemti patiesi sasli-
mušajiem paredzētie izolatori, gan tāpēc, ka ļaužu drūzmēšanās 
ārstniecības iestādē infekcijai (uzsvērsim – jebkurai infekcijai) ir 
tīrā paradīze. Un te atkal “strādā” princips – citi nevar, bet man tas 

atļauts un pat vajadzīgs... Galu galā – priekš kam ievērot profesio-
nāļu ieteikumus, ja “man vajag”.

Panikai gan ir vēl kāda cita, šoreiz gan visai komiska, “seja”. 
Proti, par anekdoti jau kļuvušais “griķu un tualetes papīra bums”. 
Nav noliedzams, ka vīruss un tā izraisītās saslimšanas ir ļoti bīsta-
mas. Un ne velti tiek ieviesti tik drastiski piesardzības pasākumi. 
Bet, sakiet lūdzami, kādiem tieši nolūkiem kalpos desmit lielie 
iepakojumi ar tualetes papīru, divdesmit kilogrami griķu un desmit 
rupjmaizes kukuļi? Starp citu, pat interneta asprāši vēl nav izdomā-
juši skaidrojumu, kāpēc izķerto pārtikas produktu vidū topa pirma-
jā vietā ir tieši griķi? Nevis putraimi, pupiņas, šķeltie zirņi... Nu jā, 
par rīsiem skaidrs – tie nāk no Ķīnas, bet makaroni – pārsvarā no 
Itālijas. Tātad indīgi...

Un visbeidzot – iestājoties krīzei un noteiktas ļaužu daļas pani-
kai, galvas atkal pacēluši dažādu brīnumzāļu tirgotāji, kuru “pre-
cei” rodas ne viens vien panikas pārņemts pircējs. Un tad infek-
tologu, mediķu un citu speciālistu kuslās balstiņas noslīkst brī-
numlīdzekļu piedāvājumu jūrā. It kā jau būtu skaidrs, ka vīrusu 
neuzveiks ne “strukturētais ūdens”, ne ēzeļa ausu novārījums, ne 
smēre no samaltiem tīģera nagiem, ne tablete no homeopātiska 
atšķaidījuma... Bet tomēr – ja nu pēkšņi palīdz? Un te pat nerunā-
jam par dažādiem savārstījumiem par cīņu ar auras un karmas pie-
sārņotājiem, citplanētu ļaunprāšiem, paralēlo pasauļu iejaukšanos 
vai visas pasaules valdību sazvērestībām. Jo pret šiem iemesliem 
līdz vienīgi neliels, bet taisnīgs pārskaitījums internetā, lai pēcāk 
saņemtu kādu gudru padomu krājumu komplektā ar destilētu 
ūdeni, kas ārstē no visām kaitēm, valdību sazvērestību ieskaitot.

Mēdz teikt, ka jebkura galējība ir novirze no normas. Tāpēc aici-
nām visus ventspilniekus – saglabāsim mieru, ievērosim vajadzīgo 
piesardzību un šajā krīzes situācijā klausīsim vispirms jau speciālis-
tus: mediķus, infektologus, drošības spēku pārstāvjus. Bet vispirms 
jau savu veselo saprātu. 

Patiesi jūsu “Ventspilnieks.lv”

Ņemot vērā valstī izsludināto ārkārtas 
stāvokli un tā kā arī osta ir viena no tām 
vietām, kur regulāri iespējama saskar-
sme ar iebraucējiem no citām valstīm un 
līdz ar to pastāv augsts inficēšanās risks 
ar koronavīrusu, arī Ventspils Brīvostas 
pārvalde ieviesusi stingrus papildus 
drošības pasākumus.

Koronavīrusa dēļ stingri ierobežojumi 
jāievēro arī Ventspils ostā

Kā 
“ V e n t s p i l n i e k s . l v ” 
pa -stās tīja Ventspils 
Brīvostas pārvaldes 
pārstāve Inga Ieviņa, 
Ventspils Brīvostas pār-

valde informējusi un informēs visu ienāko-
šo kuģu kapteiņus par izsludināto ārkārtē-
jo situāciju Latvijā, aicinot kuģu apkalpes 
locekļiem nenokāpt no kuģa, kamēr kuģis 
atrodas Ventspils ostā. Arī ostas terminā-
ļu aizsardzības virsnieki aicināti darīt visu 
iespējamo, lai maksimāli samazinātu ter-
mināļu darbinieku un apkalpojošo dienestu 
tiešu saskarsmi ar kuģu apkalpi.

Vienīgie, kuri savu darba pienākumu pil-
dīšanas un specifikas dēļ nevar izvairīties 
no tikšanās ar kuģu apkalpes locekļiem, ir 
Ventspils brīvostas loči, tādēļ tie ir apgādā-
ti ar individuālās aizsardzības līdzekļiem – 
cimdiem un dezinfekcijas līdzekļiem.

Dezinfekcijas līdzekļi ir izvietoti arī visās 
Ventspils Brīvostas pārvaldes publiska-
jās ēkās – prāmju pasažieru terminālī un 
Ventspils Brīvostas pārvaldes administratī-
vajā ēkā.

Līdz tālākiem norādījumiem ir aizliegta arī 
apmeklētāju ierašanās Ostas kapteiņa die-
nesta Kuģu satiksmes dienestā. Tāpat tiek 
maksimāli ierobežota apmeklētāju pieņem-

šana Ventspils Brīvostas pārvaldes adminis-
tratīvajā ēkā.

Otrdien Ventspils ostā ar īpašu satiksmes 
ministra Tāļa Linkaita atļauju ienāca “Stena 
Line” pasažieru prāmis no Nīnashamnas 
ostas Zviedrijā. Ventspils ostā šis prāmis 
ienāca jau pēc Latvijas valsts noteikto iero-
bežojumu stāšanās spēkā un ārējās robežas 
slēgšanas visiem starptautiskajiem pasažie-
ru pārvadājumiem. 

Ar prāmi no Zviedrijas mājup pārbrauca 
59 pasažieri. Ostā viņus sagaidīja mediķi, 
taču nevienam no pasažieriem nebija ne 
saslimšanas simptomu, nedz arī slikta paš-
sajūta, līdz ar to testi nevienam netika veik-
ti, informēja Ventspils Brīvostas pārvaldē.

Prāmju terminālī bija nodrošināta iespē-
ja konsultēties ar mediķiem un vajadzības 
gadījumā veikt "Covid-19" testus. «Ņemot 
vērā to, ka ir iespējams, ka cilvēks ir inficē-
jies, lai gan par šo faktu vēl neliecina ne testi, 
ne pašsajūta, Ventspils Brīvostas pārvaldei 
bija svarīgi nodrošināt, lai atbraukušie neiz-
mantotu sabiedrisko transportu nokļūšanai 

mājās, tāpēc 
tika rūpī-
gi noskaid-
rota infor-
mācija par 
katru pasa-
žieri,” norāda 
brīvosta.

42 pasa-
žieri bija uz 
prāmja ar 
savām auto-
mašīnām un 
tālāk devās ar 

tām, 11 pasažieriem pretī bija sagaidītāji ar 
privāto autotransportu, divus pasažierus pie-
krita savās automašīnās uzņemt citi pasa-
žieri, bet četrus pasažierus uz Jelgavu un 
Rīgu nogādāja ar Ventspils Brīvostas pārval-
des transportu, skaidroja pārvaldē. Visiem 
pasažieriem tika nodotas stingras instrukci-
jas par nepieciešamību atrasties karantīnā 
un atbildību par noteikumu neievērošanu.

Visus, kam nepieciešams kārtot kādus 
jautājumus klātienē Ventspils Brīvostas 
pārvaldē un tās struktūrvienībās, vispirms 
jāsazinās ar speciālistiem telefoniski vai 
e-pastā, norādīja I. Ieviņa. “Tiek sama-
zināts arī klātienes sapulču daudzums 
Ventspils Brīvostas pārvaldē un atlikti plā-
notie komandējumi. Ventspils Brīvostas 
pārvaldes darbinieki tiek aicināti atteik-
ties no plānotajiem personīgo atvaļināju-
mu braucieniem, kā arī rūpīgi izvērtēt savu 
veselības stāvokli un veikt pārbaudes, lai 
neapdraudētu citus, kā arī izmantot iespē-
jas veikt darba pienākumus attālināti,” 
norādīja brīvostas pārstāve. 
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VENTSPILS NOVADĀ

Pasākumus nerīkos…
Pieņemts lēmums līdz 14. aprīlim nerī-
kot publiskus pasākumus Ventspils nova-
da sabiedriskajos, bērnu un jauniešu cen-
tros, kultūras un tautas namos neatkarīgi 
no apmeklētāju skaita, slēgt apmeklētā-
jiem novadpētniecības ekspozīcijas, spor-
ta bāzes un nerīkot Atvērto durvju die-
nas, pārtraukt visu pašdarbības kolektīvu 
mēģinājumus, neiesaistīties skatēs. Kā 
bērni, tā pieaugušie ir aicināti izmantot 
āra sporta laukumus un stadionus.

…un nevingros arī.
Tiek atceltas visas plānotās vingrošanas 
nodarbības projekta “Sveiks un vesels 
Ventspils novadā” ietvaros. 

Sveču diena Annahitē
5. martā programmas “Latvijas sko-
las soma” ietvaros skolā viesojās SIA 
“Sveču darbnīca” pārstāvji I. Treimane un 
A. Treimanis. Pasākuma tēma – “Sveču 
diena”. Šajā pasākumā skolēni izzināja 
sveču vēsturi, mācījās liet sveces, mērkt 
sveces, izgatavot smaržīgās sveces, gata-
vot sveces dažādās formās, kā arī izgata-
vot figūrsveces.

1. pakāpes diploms
12. martā Tārgales pamatskolas 1.klases 
skolnieks Krišs Zariņš piedalījās Kurzemes 
zonas izteiksmīgās runas konkursā. Iegūts 
1. pakāpes diploms.

Apmeklēja koncertu
2. martā Užavas pamatskolas četrdesmit 
skolēni kopā ar skolotājām labā noska-
ņojumā devās ceļā uz Liepāju. Ar projekta 
“Latvija skolas soma” atbalstu bija iespē-
ja apmeklēt koncertu “Mana tautasdzies-
ma” koncertzālē “Lielais Dzintars”. Katrs 
no šī koncerta bija kaut ko ieguvis sev - ne 
tikai emocionālo baudījumu, bet arī pras-
mi rīkoties ar biļeti, atrast atbilstošu vietu 
zālē, ievērot pieklājību un pienācīgu uzve-
dību koncertā.

Vāc makulatūru
Tārgales pamatskolas skolēni, viņu vecāki 
un darbinieki šogad savākuši jau gandrīz 
8 tonnas makulatūras. Kārtējā makulatū-
ras krava pārstrādei nogādāta 11. martā. 

Viesojas absolventi
Gatavojoties 70 gadu dzimšanas dienai, 
Ugāles vidusskolas kolektīvs aicina viesos 
bijušos audzēkņus. 11. martā skolā vieso-
jās absolventi Mārtiņš Dāvids (2005. g.) un  
Krists Kristlībs (1997. g.), lai dalītos pie-
redzē ar jauniešiem par savas karjeras 
izvēli un ceļu, kas noiets līdz šodienai. M. 
Dāvids absolvējis Latvijas Jūras akadēmi-
ju un pašlaik ir kuģa kapteiņa vecākais 
palīgs, bet K. Kristlībs absolvējis Latvijas 
Nacionālo aizsardzības akadēmiju. Viņa 
ieņemamais amats ir Krasta apsardzes 
dienesta priekšnieks, komandkapteinis.

Pulcējas agronomi
Mūsu novadā aizvadīts Latvijas Agronomu 
biedrības Kurzemes zonas pārstāvju sali-
dojums. Tā dalībnieki apmeklēja vairā-
kus novada lauksaimnieciskās ražošanas 
objektus. 

Jauna izstāde
Sporta un kultūras centrā “Zūras” apskatā-
ma Janas Gruntmanes studiju darbu izstāde.

3. vieta finālā
Popes pamatskolas komanda izcīnījusi 3. 
vietu satiksmes drošības konkursa “Gribu 
būt mobils!” lielajā finālā. 

Gadatirgus 23. maijā
Nu jau sesto gadu Ventspils novada 
Vārves pagasta Ventavā būs iespēja pirkt 
un pārdot, baudīt ēdienus un dzērienus, 
dziesmas un dejas, būs arī umurkumurs, 
garda zupa un dažādi jauki pārsteigumi. 
Tirgotājiem jāpiesakās līdz 15. maijam.

BNN apkopotā informācija liecina, ka 
uz ģenerālprokurora amatu varētu kan-
didēt Rīgas tiesu apgabala prokuratū-
ras virsprokurors Armīns Meisters, Tiesās 
izskatāmo krimināllietu nodaļas virsproku-

Lemberga lietas prokurors Juris Juriss 
kandidēs uz ģenerālprokurora amatu

rors Alēns Mickevičs, Ģenerālprokuratūras 
Darbības analīzes un vadības departamenta 
prokurors Aivars Ostapko.

Tāpat BNN zināms, ka Rīgas Apgabaltiesas 
tiesnesis Juris Stukāns varētu būt uzrunāts 
šim amatam.

Šogad beidzas ģenerālprokurora Ērika 
Kalnmeiera amata pilnvaru termiņš. Tas ir 

viņa otrais termiņš, tāpēc saskaņā ar likumu 
ir jāmeklē jauns ģenerālprokurors.

Līdz šim ģenerālprokurora amata kandi-
dātu Saeimas balsojumam virzīja Augstākās 
tiesas priekšsēdētājs viens pats, bet tagad 
to darīs Tieslietu padome, izvēloties pie-
mērotāko no atklātā konkursa dalībnie-
kiem. 

Atrodoties cietumā saistībā ar apsūdzībām par koruptīvu shēmu īstenošanu un 
citiem smagiem noziegumiem, 2007.gadā Aivars Lembergs turpināja dot rīkoju-
mus Ventspils pilsētas domei, tās deputātiem caur vēstulēm, kas sūtītas no Matīsa 
cietuma telpām. Vēstulēs izteiktas prasības deputātiem iepazīstināt viņu ar finanšu 
plāniem, dažādiem dokumentiem un turpmākajiem domes nodomiem pilsētas 
pārvaldīšanā.

Lemberga ieslodzījuma laika vēstule – kā 
tika doti rīkojumi pilsētas pārvaldīšanai?

VENTSPILNIEKA SKATĪJUMS: 
NEVIS BIEDĒT, BET UZMUNDRINĀT

Kā 
jau zināms, 16. marta 
pusnaktī iebraukšana 
Latvijā ar visa veida pasa-
žieru transportu tika pār-
traukta, atskaitot prām-

jus, kas tobrīd vēl bija ceļā. 16. marta vaka-
rā ar lidmašīnu no Vācijas Rīgā ieradās grupa 
Latvijas pilsoņu, viņu vidū arī daži ventspil-
nieki, kuri personiskajās automašīnās tūlīt 
devās uz mājām. Lai iegūtu nepastarpinātu 
informāciju par to, kāda situācija ir korona-
vīrusa skartajā Vācijā un kā Rīgas lidostā tika 
veikti aizsardzības pasākumi, lai ierobežotu 

B  
NN rīcībā nonākušas divas vēs-
tules – viena tapusi, Lembergam 
atrodoties Matīsa cietuma telpās, 
otra rakstīta pēc tiesas lēmuma 
atbrīvot Lembergu no cietuma un 

piemērot viņam mājas arestu.
Abās vēstulēs figurē arī tādi deputāti, kuri 

joprojām atrodas Ventspils pilsētas domē, 
piemēram, Uldis Boitmanis, kurš saņēmis arī 
personīgu Lemberga vēstuli.

Jānorāda, ka vēstuļu transkripcijā atstāts 
oriģinālais valodas un gramatikas lietojums.

Lembergs, rakstot Boitmanim, lieto uzru-
nu: «Sveiks, Uldi un Ko!»

Vēstulē lasāms, ka Lembergs raksta:
«Sirsnīgs paldies Tev un Ko par atsūtīto 

vēstuli un fotogrāfijām. Man patiess prieks, 
ka viss iet pēc plāna, ko varēja apskatīt foto-
grāfijās. Vienīgi nav pieminēta apkalpoša-
nas māja. Ka ar to? Cik tālu pavirzījās domas 
par –viesnīcu –50m peldbaseinu. Kur varētu 
būt. Kāds varētu būt projektēšanas tehnis-
kais uzdevums?»

Vēstule, kas personīgi adresēta 
Boitmanim, rakstīta no Matīsa cietuma 
dažus mēnešus pēc viņa aresta un maz-
liet ilgāk par mēnesi pirms drošības līdzek-
ļa piemērošanas. Iespējams, tāpēc beigās 
minēts: «Možais un optimisma, pārliecības 
pilnais Aivars L.»

Pēc vēstules satura noprotams, ka 
sarakste starp viņiem notikusi ilglaicīgi un 
Boitmanis Lembergam atskaitījies par vei-
kumiem domē.

Atrodoties mājas arestā, Lembergs vai-
rākkārt Ventspils pilsētas domes deputā-
tiem uzsver, ka pašvaldība rīkojas nepa-
reizi un, Lembergaprāt, vajadzētu citādi. 
Tas attiecas, piemēram, uz Latviešu bied-
rības nama būvi. Tāpat Lembergs vēstu-
lē domes deputātus lūdz iepazīstināt viņu 
ar finansēm un dokumentiem.

Proti, vēstulē tiek rakstīts:
1.No publikācijām Ventas Balsī man kļuvis 

zināms, ka ir pieņemts lēmums (tiek plānots 

pieņemt?), ka Latviešu biedrības nams tiks 
renovēts un tajā tiks izvietots skolēnu jaun-
rades nams.

Apšaubu šāda lēmumu pareizību. Ka neiz-
nāk kā ar amfībiju – nav īsti ne mašīna, 
ne motorlaiva (kuģis). Lūdzu atsūtīt mate-
riālus uz kura pamata tika pieņemts (plā-
nots?) šāds lēmums.

2.Tāpat no preses esmu uzzinājis, ka 
bijušās Pārventas slimnīcas telpās pare-
dzēts ierīkot sporta internātu, to pārceļot uz 
Saules iela.

Domāju, ka šāds lēmums ir kļūdains, jo 
visas galvenās sporta bāzes ir pilsētas krei-
sajā krastā, tā pat kā augstskola un prestižā-
kās skolas u.c. ārpusskolas iestādes. Lūdzu 
iepazīstināt ar dokumentiem uz kuru pama-
ta tika pieņemts šāds lēmums, tai skaitā par 
profilu un finansēšanu, t.sk. No valsts (vai 
LOK) līdzekļiem.

3.Pirms vairākiem mēnešiem iepazinos ar 
pilsētas attīstības plāna aprakstošo daļu un 
risku analīzi.

Bija daudzas piezīmes. Lūdzu iepazīstināt 
ar šīm piezīmēm un pēdējo variantu.»

«Paldies. Dzīvojot par V-pili un ventspil-
niekiem. AL.»

Šādas BNN rīcībā nonākušās vēstules pie-
rāda, ka, esot apcietinājumā, Lembergs tur-
pina izrīkot domes deputātus.

«Cirka uzvedums» turpinās jau vairāk 
nekā desmit gadu. Proti, Ģenerālprokuratūra 
nav atcēlusi smagos finanšu noziegumos 
apsūdzētajam Lembergam piemēroto drošī-
bas līdzekli – liegumu pildīt Ventspils domes 
priekšsēdētāja pienākumus.

Pēc likuma Lembergam ir aizliegums pil-
dīt priekšsēdētāja pienākumus. Kam ir ticī-
ba, ka tas tiešām īstenojas ne tikai “de 
iure”, bet arī “de facto”?

Ņemot vērā, ka daudzu gadu garumā 
Lembergs nav ievērojis šo aizliegumu / 
mēģinājis to apspēlēt, Ventspils domes tel-
pās rīkojot teātri, nešķiet, ka situācija varē-
tu mainīties arī pēc tā, kad ASV sankciju 

sarakstā viņš atrodas trīs mēnešus. Šķiet, ka 
sankciju dēļ Lembergam vien maks ir kļuvis 
mazliet plānāks, kamēr ietekme joprojām 
saglabājusies.

Te var spēlēt spēli – kas vainīgs, tas bai-
līgs. Proti, ne apcietinājums, ne liegums, ne 
nonākšana ASV sankciju sarakstā Lemberga 
atbalstītājiem nav bijis pietiekams iemesls 
beigt akli sekot šim pelēkajam kardinālam, 
jo, iespējams, Lembergam pret viņiem arī 
ir gana daudz pierādījumu. Tas tā – ja kāds 
izdomā gremdēt “hūti”, tā nogremdētu 
sekotājus līdz ar sevi.

Lemberga varas saglabāšanos pierā-
da, piemēram, tas, ka pēc sankciju uzlik-
šanas Ventspils pilsētas domē tika pie-
ņemts budžets, kas sagatavots Lemberga 
vadībā. Tāpat «teātra izrādes» turpinājumā 
Lembergs janvāra sākumā atstāja Ventspils 
pilsētas domes Pilsētas attīstības jautājumu 
komitejas vadību un sastāvu, tomēr tā paša 
mēneša beigās jau iekārtojās Sociālo jautā-
jumu komitejas priekšsēdētāja amatā.

Vai tiešām VARAM ministrs Juris Pūce 
neredz (vai nevēlas redzēt), kā tiek apiets 
likums, lai faktiskā vara joprojām būtu 
Lemberga rokās? Kāpēc Latvijā, kad cilvēks 
ne vien tiek vainots korupcijas noziegu-
mos, bet arī vēsturiski kā pirmais no Baltijas 
nonāk ASV sankciju sarakstā, tiesneši, pro-
kurori, ministri, pilsētas iedzīvotāji un insti-
tūcijas cita pēc citas turpina pārlikt atbildī-
bu? Tikmēr pārējie noraugās no malas uz šo 
farsu… 

"Covid-19". Pieredzes stāsts
“Covid 19” izplatību, “Ventspilnieks.lv” lūdza 
īsu interviju vienam no viņiem.

– Plašsaziņas līdzekļos un atbildīgo die-
nestu amatpersonu preses konferencēs 
bija īpaši uzsvērts, ka ikvienam ielidoju-
šajam pasažierim ir nodrošināta iespēja 
veikt testu lidostas “Rīga” mediķu pun-
ktā. Vai izmantojāt šo iespēju?

– Iespēja it kā bija, un es gribēju to izman-
tot, jo pagājušajā nedēļā man bija iesnas. 
Vienkārši drošības dēļ. Bet, kad vērsos pie 
medicīnas darbinieces aizsargtērpā, viņa 
man pajautāja: galva sāp? ir augsta tempe-
ratūra? Atbildēju, ka nē, bet saaukstēšanās 

pazīmes man ir. Tad darbiniece pateica, ka 
tādā gadījumā es neesmu inficējies. Tomēr 
uzprasīju, kā tad ir ar solīto, ka visi ielidoju-
šie varēs veikt bezmaksas pārbaudi? Nē, to 
varot tikai tad, ja esot izteikti saslimšanas 
simptomi. Manā uztverē tas bija nenopietni.

– Bet vai kādam no jūsu reisa pasažie-
riem pārbaudi veica?

– Cik paspēju ievērot, nevienam. Visi vien-
kārši aizgāja garām, šķiet, es biju vienīgais, 
kurš gribēja pārbaudīties. Tās divas dāmas 
tur tā arī sēdēja lepnā vientulībā…

– Izklausās diezgan drūmi, ja zina, cik 
daudz cilvēku jau saslimuši. Acīmredzot, 
arī šeit ir runa par nenopietnu attieksmi 

 turpinājums 4. lpp.
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Prasa cilvēka cienīgas 
invalīdu pensijas
Tiesībsargs Juris Jansons vērsies 
Satversmes tiesā par minimālās invali-
ditātes pensijas neatbilstību Satversmei. 
Puse no visiem to saņem minimālā 
apmērā 80-120 eiro mēnesī. Personas ar 
invaliditāti kopš bērnības saņem vairāk – 
122 līdz 196 eiro. Tiesībsargs uzsver, ka 
šie cilvēki ir nostādīti cieņu pazemojošā 
situācijā.

Rīgas domes vēlēšanas 
pārceļ uz jūniju
Rīgas domes ārkārtas vēlēšanas koro-
navīrusa izplatības un noteiktā ārkārtas 
stāvokļa dēļ notiks krietni vēlāk nekā 
plānots – nevis 25. aprīlī, bet gan 6. jūni-
jā, nolēma Ministru kabinets.

Vitenbergam koalīcijas 
atbalsts
Pēc tam, kad ar negodu ekonomikas 
ministra amats bija jāatstāj Ralfam 
Nemiro par personīgo interešu lobēša-
nu, partijai "KPV LV" uzdots izvirzīt jaunu 
kandidātu ministra amatam. Par to kļuva 
Saeimas Tautsaimniecības, agrārās, 
vides un reģionālās politikas komisijas 
priekšsēdētājs Jānis Vitenbergs, kuram ir 
arī atbalsts koalīcijā.

"LDz" prasa 
40,8 miljonus eiro
VAS "Latvijas dzelzceļš" ieņēmumi šajā 
gadā ir samazinājušies tik būtiski, ka 
tie nesedz izmaksas, tādēļ uzņēmums 
prasa no valsts papildu finansējumu 
40,8 mlj. eiro. Satiksmes ministrs Tālis 
Linkaits sola, ka nauda būs, bet pirms 
tam "LDz" jāveic restrukturizācija.

Jūrmalā novērsts smags 
terora akts
Valsts drošības dienests pērn Jūrmalā 
novērsis iespējamus terora aktus, ko 
plānojis norvēģu labējā ekstrēmista 
Andersa Bēringa-Breivīka ideju seko-
tājs. Vīrietis terora aktus plānojis mazā-
kumtautību izglītības iestādē un vairā-
kās tirdzniecības vietās. Vīrietis atzīts par 
nepieskaitāmu un sodu izcieš slimnīcā.

Vilcienos varēs maksāt 
ar karti
Visos AS “Pasažieru vilciens” reisos turp-
māk būs bezskaidras naudas norēķini, 
pērkot biļeti pie konduktora.

 Ievietot sludinājumus  
un reklāmu laikrakstā  
“Ventspilnieks.lv”

 Izstrādāt reklāmas dizainu pēc 
klienta vēlmēm

 Sagatavot un publicēt 
reklāmlapas un informatīvās lapas 
laikrakstā “Ventspilnieks.lv”

 Izplatīt reklāmieliktņus kopā  
ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”

 Ievietot reklāmas banneri 
portālā “Ventspilnieks.lv” 

Par reklāmas un sludinājumu 
izcenojumiem, reklāmas 

izgatavošanas iespējām un 
izvietošanu laikrakstā un portālā 

“Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar 
redakciju.

e-pasts: 
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

piedāvā:

Ir pagājuši jau divi ar pusi gadi kopš 
traģiskās dienas, kad Ventspils pilsētas 
peldbaseinā nodarbības laikā noslīka 
mazs zēns. Toreiz pašvaldības vadība 
formālā paraugprāvā atbrīvoja no amata 
atbildīgos (vienu no tiem – nosacīti, jo 
iekārtoja citā amatā), taču pēc skaļām 
ziņām vairāku dienu garumā visos valsts 
informācijas kanālos, lieta noklusa. 
Tagad Valsts policijas Kurzemes reģio-
na pārvaldes Kriminālpolicijas biroja 
amatpersonas nākušas klajā ar publisku 
paziņojumu. Policija ļoti lūdz atsaukties 
tās personas, kuras traģēdijas laikā 
apmeklēja Ūdens piedzīvojumu parka 
mazo peldbaseinu, jo tas esot nepiecie-
šams apstākļu precizēšanai.

Traģēdija Ventspils baseinā: policija lūdz 
atsaukties tos, kuri tajā laikā bija baseinā

Kā 
“Ventspilnieks.lv” skaidro-
ja Valsts policijas Kurzemes 
reģiona pārvaldes pārstā-
ve Madara Šeršņova, vei-
cot pirmstiesas izmeklēša-

nu kriminālprocesā, izmeklētāji lūdz atsauk-
ties tās personas, kuras 2017. gada 4. oktob-
rī, laika posmā no plkst. 16 līdz 18 apmek-
lējušas bērnu peldēšanas nodarbības olim-
piskā centra “Ventspils” pārvaldītā Ūdens 
piedzīvojumu parka mazajā peldbaseinā. 
“Aculiecinieku sniegtā informācija nepiecie-
šama, lai nostiprinātu liecības un precizētu 
jau iegūto informāciju pirms lemšanas par 
materiāla tālāku virzību,” norādīja policijas 
amatpersona.

Personas, kuras norādītajā laika posmā 

apmeklēja nodarbības, aicina sazināties ar 
Valsts policiju, zvanot darba dienās laikā 
no plkst. 8 līdz 16.30 pa tālruņa numu-
ru 63604719, vai pa tālruņa numuru 110 
jebkurā laikā. Zvanot uz jebkuru telefonu, 
anonimitāte garantēta, taču, ja nevēlaties 
informāciju nodot mutiski, lūgums rakstīt 
uz Valsts policijas e-pastu uzticiba@vp.gov.
lv. Anonimitāte garantēta jebkurā gadījumā, 
sola policija.

Šis traģiskais negadījums pamatīgi iedra-
gāja Ventspils pilsētas tēlu sabiedrības acīs, 
it īpaši lielu kaunu piedzīvojot par izmeklēša-
nā atklātajiem faktiem. Pašvaldība, kas sevi 
lielīja kā draudzīgākā pilsēta mazuļiem, izrā-
dījās attieksmes ziņā peldbaseinā bija rīko-

jusies bezatbildīgi un nolaidīgi. Izmeklēšanā 
Izglītības kvalitātes valsts dienests atklāja, ka 
peldētapmācība Ventspils pašvaldībai piede-
rošā peldbaseinā bija notikusi bez licences, 
tātad – nelikumīgi. Olimpiskais centrs vaļsir-
dīgi atzina, ka patiesi īstenojis interešu izglī-
tības programmu, taču bija plānojis pašvaldī-
bā saņemt licenci. Tiesa gan, vispirms ir jāsa-
ņem licence, lai to varētu īstenot, nevis otrā-
di, norādīja centrs.

Pēc traģēdijas arī tika secināts, ka pel-
dētapmācības nodarbībās mazie bērni pastā-
vīgi ir jāuzrauga ne tikai trenerim, bet arī glā-
bējam vai instruktoram, tādēļ tika nolemts 
pieņemt darbā papildu instruktorus, kā arī 
nodrošināt videonovērošanu. 

Negadījuma izvērtēšanai izveidotā paš-
valdības komisija rosināja atstādināt vecā-
ko peldēšanas instruktoru, kura uzraudzī-
bā notika negadījums, taču viņš nolēma 
pats iesniegt atlūgumu. Notikušās traģēdijas 
rezultātā no amata tika atstādināts ilggadē-
jais SIA “Olimpiskais centrs “Ventspils”” val-
des priekšsēdētājs Uldis Boitmanis, kurš gan 
publiski atbildību par notikušo īsti neuzņē-
mās. Viņš gan bez darba nepalika, jo tūliņ 
tika iekārtots jaunā amatā. Juridiski formā-
li pārkārtojot struktūru, nodalot daļu no 
Olimpiskā centra “Ventspils” uzdevumiem, 
tika izveidota “Ventspils olimpiskā vienī-
ba”. Tās dibinātājs ir tieši SIA “Olimpiskais 
centrs “Ventspils””, par kuras vadītāju iecēla 
U.Boitmani. Viņu arī ievēlēja jaunajā Ventspils 
pilsētas domes sasaukumā. 
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Koronavīruss un tā izraisītā slimība arvien plašāk pieņemas spēkā arī Latvijā. Diemžēl šo laiku izmanto arī negodprātīgi cilvēki, 
internets un sociālie tīkli pilni ar “gudrām” vārsmām par to, kā “pareizi” cīnīties ar vīrusu. Taču vienmēr vajag atcerēties par kri-
tisko domāšanu, kā arī par to, ka vīrusu laikā jādomā nevis par brīnumlīdzekļiem, bet gan par imunitātes stiprināšanu. Piedāvā-
jam pieredzējušā un sertificētā ārsta, fitoterapeita Artūra Tereško ieteikumus imunitātes stiprināšanai

Stiprinām imunitāti – galveno aizsargu pret vīrusiem

T 
iek uzskatīts, ka augu valstī nav 
tādu vielu, kas būtu virucīdas – 
tādas, kas var pa tiešo iznīcināt 
vīrusu. Bet tādu nav arī lielajā 
medicīnā – viss notiek ar cilvēka 

imūnās sistēmas starpniecību, skaidro dak-
teris A.Tereško. Latvijas daba mūs apveltī-
jusi ar ļoti daudziem augiem, kas ierosina 
imūno sistēmu cīnīties pret gripas, herpes 
vīrusu, adenovīrusu un citiem respiratoriem 
vīrusiem. 

Lūk, pieci efektīvi risinājumi, kas palīdzēs 
šajā vīrusu laikā. 

PROPOLISS. Daudzi par šo ļoti vērtīgo 
bitīšu darba augli ir aizmirsuši vai nepelnī-
ti atstājuši novārtā. Bites to saražo no koku 
pumpuru sveķiem, un šis produkts satur 
flavonoīdu galangīnu un hrizīnu, kas iznīci-
na vairākumu baktēriju un vīrusu. Propoliss 
ir visspēcīgākais antioksidants no visiem 
pārbaudītajiem bišu produktiem. Propolisu 
var izmantot dažādas koncentrācijas eks-
traktus ūdenī un spirta šķīdumos, tāpat arī 
lieliskas ir propolisa ziedes un pat plāk-
steri, bet sasmalcināts propoliss ir labs 
inhalācijām. 

ĶIPLOKS. Vislabāk derēs nevis tie ķiploki, 
kas veikalos nopērkami un ir ievesti no Ķīnas 
vai Spānijas, bet gan meklēt tirgū no lauci-
niekiem īstos “latviešu ķiplokus”. Tie ir divas-
trīs reizes vērtīgāki un efektīvāki par ieves-
tajiem. Ķiploks satur tiosulfinātus – allicīnu, 
adžoenu, ēterisko eļļu. Šīm aktīvām vielām 
piemīt bakteriocīdas, fungicīdas, pretvīrusu 
un pretiekaisuma īpašības. Ieteikums ķiplo-
ku nekošļāt, jo tas savienojumā ar skābek-
li zaudē vērtību. Labāk sagriezt mazās, plā-
nās ripiņās un no rīta iedzert ar ūdeni. Nebūs 
smakas, arī aktivitāte būs labāka.

BĒRZA TĀSS EKSTRAKTS. Viens no labāka-
jiem fitoterapijas līdzekļiem cīņai pret vīru-
siem varētu būt tieši šis ekstrakts – saukts par 
betulīnu. Tam vienlaicīgi ir imūnmodulējošas, 
pretvīrusu, antibakteriālas, kā arī aknu dar-
bību stimulējošas un aizsargājošas īpašības. 
Betulīnam ir pierādīta aktivitāte pret dažā-
diem vīrusiem, arī pret C hepatīta vīrusu, par 
ko liecina klīniski pētījumi. Līdz ar to iespē-
jams, ka tas varētu būt aktīvs arī attiecībā uz 
koronavīrusu.

BĀRBELES, KALMES. Būtiska pretvīrusu 
iedarbība ir dažiem alkoloīdus saturošiem 

augiem. Te jāmin bārbeles saknes un mizas, 
arī lapu tinktūra ir efektīga pret sincitiālā res-
piratorā vīrusa izraisīto pneimoniju. Tas, pro-
tams, ir cits vīruss, taču noteikti var ieteikt 
lietošanā, jo vairāk tāpēc, ka noteikti uzlabos 
gremošanu un aknu darbību. 

ĒDIENS. Imūnsistēmas labklājība ir atkarī-
ga no vairākiem faktoriem, piemēram, uztu-
rā lietotās pārtikas, fiziskajām aktivitātēm, 
pašsajūtas kopumā, kā arī no zarnu mikro-
floras. Tieši tāpēc ēdienam ir tik liela nozīme 
imunitātes stiprināšanā un vispārējā uztu-
rēšanā. Ir zinātniski pierādīts, kā var iegūt 
un saglabāt gremošanas trakta veselību: 
veģetārās pārtikas ēdieniem jābūt 85-90%, 
gaļai un zivīm 10-15 % no kopējās pārtikas. 
Zivju ēdienus jāēd biežāk nekā gaļas; ter-
miski neapstrādātus dārzeņi, augļus, ogas 
jāēd katrā ēdienreizē; graudaugu produk-
tiem vajadzētu būt pagatavotiem no tādiem 
graudiem, kas spēj dīgt – tātad, “dzīviem”; 
ieteicams izvairīties no ceptiem ēdieniem, 
margarīna un termiski apstrādātām eļļām; 
maksimāli atturēties no piena produktiem. 
Vēl jāņem vērā, ka ēdiens ir lēnām un rūpī-
gi jāsakošļā, turklāt jāēd mazās porcijās. 

pret ļoti nopietnu lietu, un šī attieksme 
nepavisam nav tāda, kā publiskajā telpā 
stāsta ministre un citas amatpersonas. 
Ko varat teikt par situāciju Vācijā?

– Tur cilvēki ir ļoti mierīgi, disciplinē-
ti. Katru dienu ziņās iedzīvotājus informē 
par saslimšanas gadījumu dinamiku, kuros 
reģionos vairāk, kur mazāk. Vācieši situāciju 
uztver reāli, bez lieka dramatisma. Nevienā 

veikalā negadījās redzēt lielus pircēju pūļus 
vai ar putraimiem un tualetes papīru pie-
krautus ratiņus. Sejas maskas nēsā tikai 
iebraucēji no Āzijas. Ielas gan bija tukšākas 
nekā parasti, bet vakaros cilvēki tāpat sēdē-
ja kafejnīcās, pastaigājās… 

– Vai, tur strādājot, gadījās dzirdēt, ka 
kāds no jūsu vācu kolēģiem vai viņu tuvi-
niekiem būtu saslimis?

– Nē, tādu ziņu nav.
– Vai tagad esat nolēmis, kā iesaka 

vadošie epidemiologi, pašizolēties mājās 
uz divām nedēļām?

– Jā, cik tas būs iespējams. Mani vairāk 
satrauc tas, ka šeit, Latvijā, cilvēkus vienkār-
ši biedē, izraisa paniku, it kā tuvotos zom-
biju apokalipse. Vācijā, kur strādāju vairākas 
nedēļas, tāda noskaņa nevaldīja ne presē, 
ne TV, ne internetā – pretstatā Latvijai, jo 
katru dienu iepazinos arī ar jaunumiem 
mājās. Manuprāt, cilvēkus vajag mierināt un 
uzmundrināt, nevis otrādi. 

 turpinājums no 3. lpp.

"Covid-19". Pieredzes stāsts
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BK “Ventspils” sezonu 
noslēdz ar izgāšanos
BK “Ventspils” FIBA Eiropas kausa 1/4 finā-
la atbildes mačā savā laukumā piedzīvoja 
sagrāvi pret Turcijas klubu “Bahcesehir” 
(90:112) un no turnīra izstājās. Šī bija 
kluba pēdējā spēle šajā sezonā, jo koro-
navīrusa dēļ visi turnīri ir atcelti.

Grišuņinam neveiksme 
pirmajā cīņā
Bokseris Nikolajs Grišuņins Londonā pie-
dalījies 2020. gada Tokijas olimpisko 
spēļu kvalifikācijas turnīrā, taču piedzī-
voja zaudējumu jau 1. kārtā un no cīņas 
par ceļazīmi izstājās. 

Kikboseriem15 zelta 
medaļas
Ventspilī aizvadītajā Latvijas atklātajā 
kikboksa čempionātā Ventspils abi kik-
boksa klubi kopumā izcīnīja 15 zelta 
medaļas. “Favorīts” izcīnīja 13 zelta, 11 
sudraba un 14 bronzas medaļas, kā arī 
uzvarēja komandu vērtējumā. “Ventspils 
Kikboksa leģions” ieguva vienu zelta, 
divas sudraba un vienu bronzas godal-
gu. No ventspilniekiem zelta meda-
ļas izcīnīja Edgars Tumiņš, Leons Likovs, 
Timurs Maļusevs, Dans Kristians Likovs, 
Maikls Gasanovs, Mihails Proščenko, 
Klāvs Lengvenis, Anna Mironova, Daniels 
Likovs un Dāvids Solovjovs.

Frisbijā – bronzas medaļas
Ventspils frisbija komanda izcīnījusi bron-
zas medaļas Ogrē notikušajā Latvijas 
čempionātā. Deviņu komandu konku-
rencē ventspilnieki 1/4 finālā uzvarē-
ja “Ultimate Decision” (13:7), 1/2 finālā 
zaudēja “Hardcore Ultimate” (7:13), bet 
cīņā par bronzu uzvarēja Valmieru (13:9).

SPORTA ĪSZIŅAS

var veikt, piemēram, spēka treniņus. Citi 
sportisti pagarinājuši savas treniņnometnes 
siltajās zemēs, strādājot pilnīgā izolācijā no 
apārtējiem.

Vairumā sporta spēļu čempionātu sezo-
na jau tuvojās beigām, kad tika izsludi-
nāts ārkārtas stāvoklis. Latvijas Basketbola 
savienības valde nolēmusi atcelt visas 
sacensības, bet par vietu sadalījumu sezo-

Koronavīrusa dēļ nav skaidrības par medaļām, 
olimpiešiem – haoss

nas noslēgumā – vēl lemt. Tas nozīmē, ka 
BK “Ventspils” šī sezona varētu būt beigu-
sies. Pašlaik Latvijas – Igaunijas basketbo-
la līgas kopvērtējumā pašreizējā čempione 
BK “Ventspils” ir ārpus medaļnieku vidus 
un ieņem 4. vietu, bet Latvijas klubu vērtē-
jumā ventspilnieki ir trešajā vietā – tātad, 
varētu tikt piešķirtas bronzas medaļas. 
Abās līgās pirmie ir “VEF Rīga”, bet otrie – 
BK “Ogre”.

Nacionālās volejbola līgas čempionātā 

bija jāsākās izslēgšanas spēlēm, kurās VK 
“Ventspils” pretiniekos bija VK “Ozolnieki”. 
Federācija pagaidām apturējusi visus turnī-
rus līd 14. aprīlim, kad, iespējams, atsāks 
cīņas par medaļām.

Dīkstāve arī hokejā. Latvijas Hokeja fede-
rācija atcēlusi visus turnīrus, virslīgas čem-
pionātā nenotiks izslēgšanas spēles, tāpat 
arī visa vecuma grupu jauniešu turnīri. 
Junioru Attīstības hokeja līgā vēl nav izspē-
lēts regulārais čempionāts. Federācija sola 

Kā zināms, ASV sankcionētā Aivara Lemberga dēļ mūsu pilsētā daudzās jomās mainījās ierastā kārtība. Sankcionētās personas un 
viņa atbalstītāju dēļ Ventspils pilsētas dome zaudēja savu ietekmi Ventspils Brīvostas pārvaldē, bet basketbola klubs “Ventspils” 
bija spiests, vismaz formāli, tikt vaļā no sava ilgadējā biedra un prezidenta Aivara Lemberga, kurš kļuvis toksisks un apdraud BK 
“Ventspils” sezonas pabeigšanu. 

T 
ika sacelta liela ažiotāža – BK “Ventspils” nonāks finansiālās problēmās, ja Ventspils Brīvostas pārvalde 2020.gadā neizvietos rek-
lāmu ar BK “Ventspils” starpniecību, maksājot uz kopējā Ventspils sporta budžeta fona vienam klubam astronomiskas summas. 
Tai pat laikā Ventspils pilsētas domes vairākums turpina slēpt BK “Ventspils” finanšu datus un patieso stāvokli, neskatoties uz to, 
ka BK “Ventspils” ir viena no Ventspils pilsētas domes  pārvaldes struktūrām. 

Paskatīsimies, kas “lācītim ir vēderā”, no kā īsti veidojas pēdējo gadu BK “Ventspils” ieņēmumi un kā tie tiek izlietoti.

drīzumā paziņot galīgo lēmumu par vietu 
sadalījumu. JAHL čempionātā Ventspils klubs 
«VENTA 2002» ieņem sudraba pozīcijas.

Tieši dienu pirms ārkārtas stāvokļa stā-
šanās spēkā, pirmo spēli bija jāaizvada 
Latvijas futbola virslīgas jaunās sezonas 
čempionātā, taču to pēdējā brīdī atcēla. 
Pagaidām futbolistiem jāgaida uz situāci-
jas maiņu, lai gan šī brīža prognozes lieci-
na, ka arī pēc 14. aprīļa ārkārtas stāvoklis 
turpināsies. 

No kurienes rodas un kā tiek tērēta 
basketbolam domātā nauda

Izdevumos neparādās tādas svarīgas pozī-
cijas kā infrastruktūras noma treniņu pro-
cesu nodrošināšanai un transporta izdevu-
mi. Iespējams, tie atrodas kādās no aug-
stāk minētājām pozīcijām, tāpat iespējams, 
ka faktiskie izdevumi ir lielāki, jo tos slēp-
ti sedz, piemēram, SIA “Olimpiskais centrs 
“Ventspils””, SIA “Ventspils Reiss” vai kāda 
cita ar pašvaldību saistīta iestāde vai uzņē-
mums. Tanī pašā laikā neoficiāla informāci-
ja vēsta, ka  BK “Ventspils” pērnā gada bei-
gās bija iedzīvojies lielos parādos pret SIA 

“Olimpiskais centrs “Ventspils”, un parādi 
dramatiski auguši visa 2019.gada laikā. 

Kā redzams no tabulā minētajiem skait-
ļiem, apmēram 88%, jeb 1,1 miljonus eiro 
gadā, no BK “Ventspils” ieņēmumiem nodro-
šinām mēs – nodokļu maksātāji. Taču vai 
mēs maz zinām, cik gadā mums izmaksā 
katrs komandas spēlētājs? Mediķi, skolotāji, 
arī pašvaldības darbinieki var tikai sapņot par 
tādām algām un cerēt, ka pienāks brīdis, kad 
Ventspils pilsētas domes vadība tik kaislīgi 
sāks rūpēties arī par viņiem. 

Tani pat laikā uz Ventspils pilsētas domes 
vadības atsaucību gadiem ilgi gaida bērnu 
un jauniešu hokejs un citi Ventspils pilsētas 
domes infrastruktūrā esošie bērnu un jau-
niešu sporta veidi. Vēl līdz šim nav skaidrs, 
kāpēc apmēram 180 bērnus un jauniešus 
iesaistošais hokejs joprojām netiek attīstīts 
sporta skolas sistēmā? 

No BK “Ventspils” budžeta ieņēmumu 
daļas redzams, ka sabiedriskie līdzekļi uz 
kluba kontiem tiek nogādāta gan tieši, gan 
izmantojot OC “Ventspils”, gan novirzot tam 

pašvaldības kapitālsabiedrību un Ventspils 
Brīvostas pārvaldes līdzekļus. BK “Ventspils” 
pirmsākumos tā nebija. Pamatā klubu uztu-
rēja komercuzņēmumi, bet, pateicoties paš-
valdības amatpersonu īstenotajām uzņēmēju 
ierobežošanas un ietekmēšanas darbībām, 
arvien vairāk komercuzņēmumi atteicās no 
šādas funkcijas nodrošināšanas. Nekas cits 
neatlika, kā BK “Ventspils” izmaksu segšanas 
nodrošināšanā iesaistīt aizvien vairāk sabied-
riskos līdzekļus. 

Apvienotās Karalistes bijusī prem-
jerministre Margareta Tečere ir teikusi: 
“Nav tādas valsts naudas, ir tikai nodok-
ļu maksātāju nauda.”Arī ikvienam vents-
pilniekam ir tiesības un pienākums prasīt 
no Ventspils pilsētas domes amatpersonām 
skaidrojumus par šīs naudas izlietojumu, kā 
arī pieprasīt municipālos resursus un laiku 
veltīt pašvaldības pamatfunkciju nodrošinā-
šanai, tai skaitā veicinot privāto uzņēmējdar-
bību. Ja tas tiks godprātīgi veikts, tad komerc-
uzņēmumi spēs būt  galvenie profesionālo 
sporta spēļu komandu atbalstītāji, kā tam arī 
vajadzētu būt. 

Ventspils pilsētas domes deputāts
Aivis Landmanis

BK “Ventspils” pēdējo gadu ieņēmumu avoti un izdevumi

IEŅĒMUMI Vidēji pēdējos gados EUR/gadā % no kopējiem 
ieņēmumiem 

IEŅĒMUMI NO REĀLAS SAMNIECISKĀS DARBĪBAS 150 000 12,00%
Biedru naudas 5 000 0,40%
Biļešu realizācija 12 000 0,96%
Spēlētāju izpirkuma maksas 5 000 0,40%
Saņemtā kompensācija – bonusi saskaņā ar dalību FIBA u.tml. 14 000 1,12%
Saņemtās dalības maksas pilsētas čempionātā 1 500 0,12%
Citi ieņēmumi 500 0,04%
Ieņēmumi no reālas komercreklāmas, kuru nodrošina privātie komercuzņēmumi 112 000 8,96%
IEŅĒMUMI NO NODOKĻU MAKSĀTĀJIEM 1 100 000 88,00%
No VPD* un valsts budžeta saņemtās tiešās dotācijas 300 000 24,00%
Saņemtais atbalsts no VPD, izmantojot SIA OC  “Ventspils” kā starpnieku 260 000 20,80%
VPD nodrošinātais atbalsts, izmantojot SIA “VATS” un tā resursus 100 000 8,00%
VPD nodrošinātais atbalsts, izmantojot VBP** un tās resursus 440 000 35,20%
IEŅĒMUMI KOPĀ 1 250 000

IZDEVUMI Vidēji pēdējos gados EUR/gadā % no kopējiem izdevumiem 
KOMANDAS TIEŠIE IZDEVUMI 1 117 000 89,94%
Sportistu. profesionāļu un pašnodrošināto apmaksas izdevumi 750 000 60,39%
Viespēlētāju un aģentēšanas izdevumi 80 000 6,44%
Sacensību tiešie organizatoriskie izdevumi 145 000 11,67%
Tiesnešu nodrošināšanas izdevumi 38 000 3,06%
Pretinieku komandu uzturēšanas izdevumi 10 000 0,81%
Ar reklāmas pakapojumu nodrošināšanu saistīti izdevumi 27 000 2,18%
Sporta tērpi u.c. inventārs 23 000 1,86%
Treniņprocesa nodrošināšanas izdevumi 9 000 0,72%
Medicīnas izdevumi 21 000 1,69%
Karsējmeiteņu izdevumi 6 000 0,48%
Komandējumu izdevumi un citi saimnieciskās darbības izdevumi 8 000 0,64%
ADMINISTRĀCIJAS IZDEVUMI 125 000 10,06%
Darbinieku algas 80 000 6,44%
Darbinieku sociālie maksājumi 20 000 1,61%
Citi administrācijas izdevumi 25 000 2,01%
IZDEVUMI KOPĀ 1 242 000

* Ventspils pilsētas dome ** Ventspils Brīvostas pārvalde
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 turpinājums no 1. lpp.

Ar perspektīvu “Panorāmā”
dāt savā dzimtajā pusē, kur viss mīļš un pazīstams; turklāt 
te grūtā brīdī vienmēr var rēķināties ar tuvinieku un draugu 
atbalstu, bet  panākumus kopā atzīmēt  ir patīkami dubultā, 
uzskata Lana.  

“Biznesa uzsākšanai šeit bija ne tikai lokālpatriotisks 
pamatojums, bet arī materiālas un organizatoriskas iestādes. 
Vairākus gadus pēc kārtas vasaras periodā pēc aicinājuma 
ar speciāli aprīkotu treileri braucām uz pasākumiem tuvā-
kajās pilsētās un novados, to dalībniekiem piedāvājot  pār-
tikas preces, uzkodas, siltos un aukstos ēdienus. Atceros, ka 
pirmo reizi to darījām Popē, apkalpojot “Dullo dauku festivāla 
“Vārti”” atraktīvos dalībniekus un skatītājus no visas Latvijas. 
Arī mēs gastronomiskajā radošumā un apkalpošanas manierē 
centāmies līdzināties māksliniekiem un tas patiešām arī izde-
vās: piekrišana bija tik liela, ka aicinājumus uz līdzīgiem pasā-
kumiem citās vietām saņēmām visai turpmākajai  sezonai. 
Vasaras izbraukumu kalendārs turpina aizpildīties arī šogad, 
kā pirmos apkalpojām “Masļeņicas” (slāvu Meteņu) svinē-
tājus Ventspils Piejūras brīvdabas muzejā, ”Lana gandarīta, 
ka patikšanu un pat sajūsmu par šādām “gastronomiskajām 
viesizrādēm” pauduši arī viņas dēlēni Rainers Domeniks un 
Kristers Deivids, kuriem tā bijusi un ir paredzama kā  lielis-
ka iespēja gūt jaunus iespaidus un iepazīt agrāk neredzētas, 
svētkiem sapostas vietas un cilvēkus. 

AUDZINA ĢIMENES GAISOTNE
“Raineram tagad ir deviņi gadi, viņš mācās 3. klasē, meklē 

sevi sportā un mākslās, izpauž pašdarbībā. Kristers ir divus 
gadus jaunāks, rudenī sāks iet skolā, aizraujas ar peldēšanu 
un “dragā” pa sētu ar nesen uzdāvināto kvadraciklu, baidot 
kaķu meiteni Kellu un mājas sargu, laiku Šēru. Bet izbrauku-
mos abi ir visnotaļ patstāvīgi un disciplinēti, vajadzības gadī-
jumos palīdz paveikt arī kādu darbiņu,” Lana pasmaida, ka 
abi “pieteikušies” izbraukumiem arī šovasar, neskatoties uz 
izklaides iespējām un draugiem pilsētā. 

Viņa pieticīgi noklusē, vai dēlu raksturu iepazīšanā un vei-
došanā pielieto arī divās pedagoģiskā novirziena augstskolās 
iegūtās zināšanas un pieredzi ar bērniem un tīņiem Ventspils 
pirmsskolas izglītības iestādē “Bitīte” un nedaudz arī vienā 
no pilsētas skolām. Pēc Lanas domām, galvenā nozīme ir 
nevis pedagoģiskajai didaktikai, bet gaisotnei ģimenē, kas 
bērnus neuzspiesti iesaista kopīgajās rūpēs un priekos. To 
viņa  izsecinājusi pēc savas pieredzes, novērtējot vecāku, 
Ginta un Sanitas Šteinbergu pacietību un taktu, viņai un brā-
lim Rihardam ļaujot dzīvē izvēlēties savu ceļu un nepārmetot, 
kad reizēm ir gadījies tajā kļūdīties. Attiecībā uz saviem bēr-
niem Lana un Andris šo tradīciju cenšas turpināt.

LAI ŠĶĪVĪ KVALITATĪVS SĀTĪGUMS
“Izbraukumu tirdzniecību paturam ne vien kā biznesa 

rezerves variantu, bet arī kā vienu no sirdij jau tuvām iespē-
jām tikties ar labestīgajiem lauku ļaudīm viņu svētku reizēs. 
Protams, ka laukos neatsakām klāt galdus arī ģimenes svinī-
bu un sēru gadījumos un šim darbam tagad būs aizvien labā-
kas iespējas, jo talkā varēs nākt arī mūsu kafejnīcas kolek-
tīvs,”  vadītāja priecīga, ka tajā darbam izdevies savākt patie-
šām zinošus un atbildīgus cilvēkus, uz kuriem var paļauties 
arī tad, kad viņai un dzīvesbiedram darbs izbraukumā. It īpaši 
viņa lepojas ar pieredzējušo šefpavāri, kuras darbu pa pilnam 
novērtēt ventspilniekiem vēl būs iespēja, jo viņa strādā tikai 
otro mēnesi. 

“Neplānojam pārsteigt ar 
eksotiku, centīsimies klientiem 
piedāvāt vienkāršus un sātīgus 
ēdienus, jo “Panorāmas” gal-

Lana, apmeklējot modeļu skolu Ventspilī.

Kristers Deivids un Rainers Domeniks Andersoni – pirmsskolas 
un skolas gados.

venie apmeklētāji mācību gada laikā arī turpmāk droši vien 
būs augstskolas studenti un pasniedzēji, bet vasarā – VeA 
viesnīcā mītošie tūristi un no netālās pludmales garām ejošie 
atpūtnieki. Pirms mums informācija un reklāma par kafejnī-
cas apmeklēšanas iespējām un piedāvājumu bija ... faktiski 
nekāda. Pat vietējie ļaudis, kas dzīvo pāris ielas tālāk, par 
to bija dzirdējuši tikai pa ausu galam, tāpēc mēs centīsimies 
“Panorāmas” patiešām daudzveidīgo potenciālu dažādos vei-
dos darīt plaši zināmu un izmantot pilnībā. Ceram kļūt pozitīvi 
atpazīstami ar kvalitāti un pieejami visiem, turklāt izņēmuma 
gadījumos klientu ērtībai telpas un pakalpojumus piedāvājot 
arī svētkos un brīvdienās. 

SĀKU AR TRAUKU MAZGĀŠANU, 
TĀPAT KĀ MILJONĀRI

“Nekas nav par grūtu, ja dari to, kas patīk pašam un sagā-
dā prieku citiem,” šo dzīves gudrību ar savu paraugu Lanai 
centušies ieteikt vecāki un viņa par tās pareizumu daudzkārt 
pārliecinājusies pati.  

“Mamma bija diplomēts pavārs, mierīgi būtu varējusi strā-
dāt prestižā restorānā, bet aizgāja jūrā un vairākus 
gadus gatavoja ēdienu komandām, kas strādāja uz 
lielajiem zvejas kuģiem. Laikam taču sirds un senču 
balsis aicināja uz jūru, jo arī viņas tēvs savulaik bijis 
zvejnieks. Pēc tam mamma ir strādājusi sabied-
riskās ēdināšanas uzņēmumā, bet ome, kurai bija 
neparasts vārds un uzvārds – Trauta Mona – vies-
nīcas “Vilnis” administrācijā. Starp citu, viņas elks 
mūzikā bija Raimonds Pauls, bet elegances paraugs 
– komponista sieva Svetlana, saukta par Lanu. Tieši 
pēc omes ieteikuma man arī ticis šis skanīgais, 
Latvijā vēl pagaidām retais vārds...

To atceros tāpēc, ka ik pa laikam bērna un pus-
audzes gados biju priecīga mammai un vecmāmi-
ņai palīdzēt klientu apkalpošanā. Tāpēc man neli-
kās ne apkaunojoši, ne grūti vidusskolas pēdējos 
klasēs piestrādāt kāda vecpilsētas  bāra virtuvē 
un arī par viesmīli zālē, kur iemācījos komunicēt 
ar agrāk nepazīstamiem cilvēkiem. Vēlāk dzīvē 
tas ir daudzkārt noderējis,” Lana ar smaidu atzīst, 
ka toreiz nav mēģinājusi kopēt savulaik modīgo 
Rietumu pieredzi, kur daudzi bagātu vecāku bērni 
sāk karjeru no pašas apakšas, ar trauku mazgāša-

nu, lai vēlāk ar to lepotos.  
“Par laimi, mani vecāki nebija un nav miljonāri un arī es 

par tādu netaisos kļūt, jo negribu kalpot naudai. Gribu darīt 
darbu, kas man patīk, un saņemt par to cilvēka cienīgu atal-
gojumu,” kafejnīcas vadītāja atzīst, ka mērķis ir kopīgi ar 
Andri un darba kolēģiem padarīt “Panorāmu”par mīļāko azai-
da vietu vismaz daļai ventspilnieku un ir pārliecināta, ka tas 
noteikti atmaksātos visplašākajā nozīmē. 

PAMATĒDIENĀ KALORIJAS, 
PIEDEVĀS ROMANTIKA

“Šī ir Ventspilī vienīgā kafejnīca, kur līdz ar maltīti caur stik-
loto sienu var baudīt brīnišķīgu skatu uz pilsētu un jūru no 
sestā stāva augstumiem. Neparastā romantika turklāt ir pie-
ejama gan ģimenēm ar maziem bērniem, gan veciem cilvē-
kiem, jo līdz  “Panorāmas” zālēm ērti var uzbraukt ar liftu, bet 
transportlīdzekli turpat blakus atstāt bezmaksas autostāvvie-
tā,” to Lana atstāsta nevis reklāmas nolūkā, bet kā patīkamu 
pārsteigumu, ko izbaudījusi pati, tuvāk iepazīstot jauno darba 
vietu un tik pat jūsmīgus “oh” un  “ah”  novēl arī pārējiem 
ventspilniekiem un pilsētas viesiem. 

“Padomā, protams, ir arī citi pasākumi viesu ērtību nodro-
šināšanai un labsajūtas vairošanai, kā galveno tomēr patu-
rot prātā, ka apmeklētāji šeit ierodas sātīgi un garšīgi paēst.

Ir nodoms paplašināt pusdienu piegādi uzņēmumiem un 
iestādēm, ko var pasūtīt tās pašas dienas rīta cēlienā pa tele-
fonu vai elektroniski – pieļauju, ka šāda pakalpojuma snieg-
šana varētu aktualizēties krīzes situācijā, un mēs esam tam 
gatavi,” Lana atzīst, ka arī ārkārtas apstākļos viņu ģimene 
cenšas saglabāt ierasto darbīgumu, kam pamatā ir agrākais 
sportiskais rūdījums un senču dotais gara spēks. 

ARĪ ĒDINĀŠANĀ IR PEDAGOĢIJA
“Bērnībā biju “ašā” meitene,  pa ielām un parkiem ar 

velosipēdu “gonkoju” līdz ar puikām. Skolas gados man vei-
cās basketbolā, kopā ar sporta skolas “Spars”izlasi izbrau-
kāju daudzas ārvalstis. Tikai iekļūšana autoavārijā un jaunī-
bas peripetijas personīgajā dzīvē izjauca nodomu iestāties 
Latvijas Sporta pedagoģijas akadēmijā, ar kuru manās torei-
zējās prioritātēs konkurēja Policijas akadēmija. Pedagoģisko 
izglītību un maģistra grādu šajā specialitātē ieguvu neklātie-
nē, jo man vienmēr ir paticis darbs ar bērniem, sava astoņus 
gadus jaunākā brāļa pieskatīšanu ieskaitot,” Lana pasmaida, 
ka vecāki par to viņai pratuši pateikties arī materiāli. 

“Bērni ir personības, ar viņiem vajadzētu strādāt individuāli, 
taču lielo skolu pārpildītajās klasēs tas nav iespējams. Daļēji 
tieši tāpēc neturpināju pedagoga darbu, kaut izglītība man 
atļauj būt pat par skolas vai bērnu iestādes vadītāju,” Lana 
neslēpj, ka kvalifikāciju šajā jomā negrib zaudēt, tāpēc iesais-
tījusies kādā projektā 2. pamatskolā un dažus bērnus latviešu 
valodā un matemātikā apmāca privāti. Kā to visu var paspēt 
līdzās pamatdarbam un ģimenes rūpēm, uzņēmēja neatklāj. 

Ar smaidu viņa atceras, ka netiešā veidā pozitīvi rezultēju-
sies arī viņas interese par policijas darbu. 

“Laikā, kad vēl strādāju par audzinātāju “Bitītē”, kādās 
ģimenes svinībās pie kaimiņiem satiku stalto militarizētās 
apsardzes vienības  darbinieku Andri, viņš toreiz strādāja 
starptautiskajā firmā “Evor”, no kurienes vēlāk pārgāja uz 
“G4S”. Cita starpā mūs vienoja arī uzskats, ka darbā nevēla-
mies strādāt kāda svešinieka interesēs un pēc komandas “no 
augšas”, jo jūtamies gana zinoši un spējīgi veidot savu bizne-
su. Domstarpību nebija arī par to, ka uzņēmējdarbību varētu 
sākt ar ātro ēdināšanas pakalpojumu sniegšanu izbraukumos, 
kaut gan konkurence tur ir milzīga,  un tā tas ir aizgājis līdz 
“Panorāmai”, kurā gribētos nostabilizēties uz ilgāku palikša-
nu,” Lana piekrīt, ka apkalpot mūsdienu izvēlīgos klientus ir 
un būs grūts darbs, bet saredz tajā arī gandarījuma gaišumu, 
kas nav izsakāms naudas spīdumā. 

Lana ar mammu pamatskolas 
izlaidumā.  Lana un Andris kāzu dienā.
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Tieši tā, koronavīrusa izplatības dēļ 
visa kultūras, izklaides un sporta dzīve 
ir apstājusies! Jā, ir apstājusies, bet – 
tikai publiski pasākumi, kurus apmeklē 
daudz ļautiņu no visas pilsētas, novada, 
Kurzemes, Latvijas un pat no ārval-
stīm. “Šopingā” arī aizliegts doties... 
Daudziem šis “nekas nenotiek” ir gluži 
vai personīgās dzīves sabrukums, jo pat 
nīkšana sociālajos tīklos vairs nedod 
nekāda prieka... Ko darīt?

D 
omāt radoši! It īpaši šie pado-
mi noderēs tiem (ar pāris izņē-
mumiem), kuriem jāievēro 14 
dienu karantīna mājās. Jebkurā 
gadījumā – slims vai vesels – 

katram tagad ir vairāk brīvā laika. 
1. Telefons. Padomā, kad iepriekšējo reizi 

piezvanīji saviem tuvākiem vai tālākiem 
radiniekiem, sen nedzirdētiem un nesatik-
tiem draugiem un paziņām. Ņem telefon-
grāmatu un zvani – izrunājies no sirds, bez 
steigas! It īpaši priecīgi būs tie tuvinieki, ar 
kuriem runāts tīri formāli un īsi.

2. Laiks sev un tuvajiem. Tagad, esot bie-
žāk mājās ar saviem tuviniekiem, padomā 
par kādiem sevišķiem mirkļiem – īpaša mal-
tīte, kopā skatīties filmas, spēlēt prāta spē-
les vai rotaļas, kaut vai kopīgi sarīkot pava-
sara lielo tīrīšanu! Dariet visu kopā, tā būs 
lieliska ģimenes saliedēšanās.

3. Lasi, klausies! Ideāla atpūta un prāta 
veicināšana ir lasīšana – grāmatas, žurnāli. 
Tā ir laba iespēja arī izrevidēt gan savus grā-
matu plauktus, gan diskus – noklausies sen 
nedzirdētus ierakstus, apsēžoties dīvānā un 
to darot nesteidzīgi. Bauda!

4. Atmet netikumus. Turklāt tagad ir arī 
gavēņa laiks – papildu stimuls būtiski mainīt 
savu ikdienu. Pamēģini atmest smēķēšanu 
un alkohola lietošanu. Katra jauna pavadīta 
diena bez netikumiem – tā būs jauna mazā 
uzvara, un, galvenais, ka to ļoti novērtēs 
tavi tuvinieki. 

5. “Nē!” veikalam, “jā!” mežam un jūrai. 
Uz veikalu ejiet viens un nopērciet tikai 
pašu svarīgāko. Vienatnē, divatā vai kuplā-
kā pulciņā centieties katru dienu veltīt laiku 
pastaigai pa mežu vai gar jūras krastu. Ne 
mazāk jauks būs kopīgs izbrauciens ar divri-
teņiem. Galvenais, turēties pa gabalu no 
sabiedriskām vietām, kur uzturas cilvēki. 

Šķiet, ka pirmajām dienām šāda prog-
ramma būtu pietiekama, vai ne? Galvenais, 
kas jāatceras – rokas mazgāt bieži arī tad, 
ja esat mājās, bet, apciemojot radiniekus, 
labāk izvairieties no tuvāka kontakta. Stipru 
visiem veselību! 

Nekas 
nenotiek!
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Ventspils rakstnieku acīm II

Vecā kāpa un ziedošās promenādes
Nav šaubu, ka 19. gs. 70. gadu Vents-
pils tiešām bija ļoti zaļa pilsēta ar koku 
stādījumiem, alejām, vairāk vai mazāk 
koptiem dekoratīviem krūmiem un lauku 
puķu klajumiņiem vēl neapbūvētajās vie-
tās. Jau 1853.–1857. gada pilsētas plānā 
redzama Kuldīgas ielas dubultaleja, kas 
sniedzās aptuveni no tagadējā Jūras ielas 
krustojuma līdz Sarkanajam tiltam. 

Reinku dzimtas īpašums ar ventspilnieku apbrīnoto dekoratīvo dārzu Pils un Dārza ielas stūrī 
20. gs. sākumā.

A 
nnas Brigaderes stāstā “Lūcija 
Dunker” minētas veselas trīs 
promenādes, t.i., pastaigu vie-
tas: “Jūs, jaukās Krastienes “pro-
menades”! Vai nu pa Rīgas vār-

tiem uz “Villa Šulc” – ļoti iecienītu prome-
nadi, vai arī pa Liepājas vārtiem uz kap-
sētu, – vēl iecienītāku. Un visu prome-
nadu vaiņags – pilskalns ar neskaitāmām 
gatvām, ziedu krūmiem, staltiem, veciem 
kokiem un nesalīdzināmi jauko skatu uz 
plašo jūru! Svētdienās pilskalns bija tik pilns, 
ka mudžēja vien, kamēr darbdienās te gan-
drīz nevienas dvēseles nesatiksi. Pāri pils-
kalnam var viegli tikt uz ostas dambi jūrā. 
Krastienes poetiskā valodā to mēdz nosaukt 
par “mīlestības gatvu”, jo viņš labi derot 
samīlējušiem priekš pastaigāšanās. Te, kur 
no abām pusēm krāc bangas, kā bargā 
pasaules dzīve, “viņš” ir tā klints, kam var 
droši pieglausties…”.

Zinātkārs lasītājs un pilsētas vēstures inte-
resents katrā ziņā vēlēsies zināt, kur lokali-
zēt divas pirmās “promenades”. Ar tā sauk-
tajiem “Liepājas vārtiem” ir vieglāk, jo kā 
orientieris minēta kapsēta, kas nevar būt 
nekas cits kā tagad jau galīgi aizaugušie un 
grūti atrodamie Cirpstenes (Cirspenes) kapi 
– tagad Saules ielas pašā galā, kreisajā pusē 
(virzienā no centra). Tādājādi iznāk, ka par 
"Liepājas vārtiem" var būt saukta Užavas 
iela, kas meža virzienā turpinājās kā Stameru 
iela, bet tās turpinājumu vēl tagad sauc par 
veco Liepājas jeb veco Užavas ceļu. Ar “Rīgas 
vārtiem” ir grūtāk, jo rakstnieces minētā 
“Villa Šulc”, visticamāk, atradusies tagadē-
jā Vasarnīcu ielā, ko nav iespējams savienot 
ar Rīgas virzienu. Jāpatur prātā, ka Brigadere 
savu Ventspils gadiem veltīto stāstu sarakstī-
jusi 20 gadus vēlāk, līdz ar to daudz kas varē-
tu būt aizmirsts un autores salikts kopā no 
atmiņu fragmentiem. Tādā gadījumā “Rīgas 
vārtu promenade” varētu būt tālaika Plosta 
iela, kas bija vismaz divas reizes garāka 
par tagadējo (Plosta ielu pirmoreiz saīsināja 
20. gadsimta 70. gados, lai iegūtajā Ventas 
paplašinājumā ierīkotu piestātni; 80. gadu 
vidū uzspridzināja lielu daļu atlikušās ielas – 
tai pašā nolūkā). Brigaderes laikā Plosta iela 
beidzās ar 1868. gadā uzbūvēto plosta tiltu. 
To pārbraucot, tiešām varēja turpināt ceļu 

Rīgas virzienā, – ja bija dūša, laiks, pietieka-
mi stipri rati un spēcīgi zirgi, jo tālaika ceļi 
bija grūti izbraucami, nekopti un līkumaini. 
Daudz ātrāk un drošāk no Ventspils Rīgā (un 
Liepājā) varēja nokļūt ar pasažieru kuģīti.

19. gs. 70. gadu Plosta iela tiešām varēja 
būt ļoti skaista – abās pusēs apdēstīta ošiem 
un kastaņām, vēl bez nevienas zāģētavas 
u.c. rūpniecības uzņēmumiem, tātad “pro-
menadei” pilnīgi noderīga. 

Tālāk nonākam pie “promenadu vaiņaga” 
– Pilskalna. Ar vārdu “gatva” vai gatve, acīm-
redzot, domātas taciņas, kas dažādos virzie-
nos izvijās starp kokiem un krūmu audzēm. 
Lūk, kā Anna Brigadere aprakstījusi mūsu 
Pilskalnu pavasara plaukumā: “Pliederu (ceri-
ņu) krūmi atraisīja zilas un zaļgani baltas 
ziedu krelles. Iz viņām plūda smaržu viļņi 
un vilināja izsalkušos, sīkos spārnainīšus pie 
bagāta galda. Pliederi vēl nebija noziedējuši, 
kad jau arī druknais, platlapainais “Sumbucus 
nigra” (pareizi – “sambucus nigra”, latīn., 
melnais plūškoks) – kuram ziedu laiks daudz 
vēlāk – audināja savus nesalīdzināmi smal-
kos, baltos plīvurus un tos piesprauda, kā 
lielīdamies, pliederiem, lai tie viņa smalko 
darbu apbrīnotu. Pa pazarēm sīkrozīte vēl 
glabāja savu dārgumu iegarenos, zaļos vīk-
šķīšos, kuru augšgalos sārtas lapiņas izbāza 
ziņkārīgi savas mazās galviņas. Zaļajā mau-
riņā, to vietām pavisam nomākdamas, pie-
nenes rakstīja savu raibumu. Kā dzintara plū-
dums tas aiztecēja pār noru līdz jūrai, tur ievī-
lēts no bangu putām kā hermelina (Hermelin 

– vācu val., sermulis) šuvām.”
Fragmenta pēdējais teikums liecina, ka 

starp pilskalnu un dienvidu mola pamatni 
tolaik nebija nekādu būvju, nedz citu objektu 
– vienkārši pļavas strēmele ar dažām iemī-
tām taciņām – šodien to pat iztēloties grūti! 
Tikpat grūti iztēloties, ka Brigaderes aprakstī-
tajā laikposmā blakus pilskalnam Peldu ielas 
pusē vēl daļēji saglabājies viduslaiku perio-
da aizsarggrāvis, kura grava abās pusēs aiz-
augusi krūmiem, bet dziļākā daļa rudeņos 
un pavasaros pieplūda ar ūdeni. Stāstā tas 
aprakstīts šādi: “Es (…) devos stāvi no pakal-
na caur krūmiem uz leju. Ja pilsgrāvī ūdens 
jau bija izžuvis, tad tur taisni varēja tikt pāri 
un pilsētā. Manas cerības bija veltas, grā-
vis vēl pilns ūdeņa, un tātad man nekas cits 
neatlikās kā meklēt celiņu līdz laipai”.

Sena pils ar smaržīgiem krūmiem pieau-
gušu veco nocietinājumu grāvi, ēnaini koki, 
takas un taciņas, vīteņaugu ieskauts mūra 
žogs; viss mazliet mežonīgs, uz robežas ar 
savvaļu – viena no skaistākajām tālaika 
ventspilnieku pastaigu un mīlētāju tikšanās 
vietām.

Vēl kāds romantisks, tālu pastaigu cienītā-
ju iecienīts objekts – Vecā kāpa (Brigaderei 
– «kāpe»). Tā aprakstīta šādi: «Mūsu priek-
šā pacēlās stāvs pakalns, augstāks nekā visi, 
kurus bijām pārkāpušas. (…) Mēs bijām galā, 
un jauka dabas aina pilnīgi atalgoja mūsu 
gājiena pūles. Stāvā, klintainā krauja iz dzel-
tene smilšakmiņa vairāk asu zem mūsu 
kājām nogrima ar krūmiem cieti pieaugu-
šā purvājā kā zaļdūņainā dīķī. Aiz purvāja 
sākās zemās, kailās kāpes, un aiz viņām līdz 
apvārksnim sniedzās mūžīgā jūra. (…) Pret 
ziemeļiem, pār Krastienes sarkanajiem jum-
tiem lidinājās kā baložu bari baltu mākonīšu 
virknes. Vējš te pūta tik stipri, ka nevarējām 
kājās turēties”. Kur gan varētu būt atradusies 
šī augstā kāpa? Protams, par klinšu krauju un 
smilšakmeni nevar būt ne runas – mūsu jūr-
malā tādu nekad nav bijis, tā ir rakstnieces 
fantāzija, kas skaisti iekļaujas romantiska-
jā stāstā. Taču vēja kaprīzes sanesta augsta 
kāpa jūras krastā var būt gluži reāla. Varbūt to 
var identificēt ar slēpotājiem zināmo Spicīti? 
Tomēr ne, – tā atrodas pārāk tālu no jūras, 
atradās arī pirms 150 gadiem, lai arī jūras 
krasts bija krietni tuvāk pilsētai nekā šodien. 
Tā nevar būt arī Pārventā, jo pilsēta redzama 
ziemeļos. Atliek secināt, ka gadu gaitā Vecā 
kāpa ir vēju aiznesta – ar vai bez cilvēku palī-
dzības, nav zināms. Žēl gan…

Uzkāpt augstā kāpā pat mūsdienīgās spor-
ta kurpēs un ērtā apģērbā nav viegli. Taču 
tālaika meitenes valkāja garus svārkus, kor-
setes un kurpītes, kuru novilkšana ārpus 

mājas bija pilnīgi neiedomājama lieta. Tiesa, 
19. gs. 70. gadu mode gan vairs neprasīja 
nēsāt krinolīnus vai vismaz svārku apakšma-
lā ievērtu stīpu, taču par ērtu un praktisku to 
nenosaukt. Tā bija t. sauc., dāmu “S” figūra 
ar korsetes augstu paceltām krūtīm un pil-
nīgi taisnu tērpa priekšu, toties mugurpusē, 
precīzāk, tieši uz dibena, sarauktu veselu 
auduma kalnu. Pie modernā tērpa katrā ziņā 
bija jānēsā cepure. Droši vien šīs galvasrotas 
varēja nopirkt arī Ventspilī, taču šikākās veda 
no Rīgas. Tā arī Brigaderes stāsta varones – 
daiļās Lūcijas – māte savām meitām “štātes” 
veda no Rīgas: “Še, ņem tās paudeles. Tur 
jums vasaras hūtes iekšā. Kad tu zinātu, kāda 
tagad mode! Ar tik augstiem dibeniem, un 
veseli puķu dārzi virsū. Dikti smuki!”

Tādā mazpilsētiņā kā Ventspils dāmām bieži 
nācās ar tērpa malu slaucīt ielas putekļus. Ja 
rocība ļāva, pasauca “fūrmani” (ormani), vis-
maz braucot uz balli Muses zālē (vācu biedrī-
bas “Musse” nams, tagad tiesas ēka Katrīnas 
ielā). Turīgākajiem ventspilniekiem piederē-
ja arī karietes, taču Brigaderes stāsta varones 
tādu godību pieredzēja tikai kāzās. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.



Nr.  11 (151)  2020.  gada 20.  mar ts8  /  Brīvbrīžiem

AUNS
Atkal jau darbs, darbs, darbs. Tas prasīs daudz enerģijas, bet 
nav teikts, ka viss virzīsies uz priekšu ideāli. Necīnies ar vēj-

dzirnavām, un, ja kaut kas nekust no vietas – piebremzē, bet, ja kādas 
norunas izjūk, nepārdzīvo. Brīvdienās iepriecini sevi ar pavasarīgām 
skaistumkopšanas procedūrām.

VĒRSIS
Laiks skries kā vēja spārniem, un tas radīs stresu. Mēģini 
rūpīgi saplānot laiku un neuzņemies pārāk daudz pienā-

kumu. Brīvdienās parosies mājas saimniecībā un sazinies ar draugiem 
svešatnē. Ikdienā liela nozīme ģimenes un tuvinieku atbalstam. Labi, ka 
apkārt ir savējie!

DVĪŅI
Nedēļas nogali vajadzētu veltīt mājas saimniecībai, veikt 
ģenerāltīrīšanu, pabūt kopā ar savējiem, sagatavoties jau-

najai darba nedēļai. Tā solās būt diezgan ražīga, bet arī nemiera pilna. 
Labs periods darīšanām iestādēs vai bankās. Sekmīgi nokārtosi lietišķus 
jautājumus.

VĒZIS
Pirmajā vietā ģimene. „Turēsi rūpi” par tuviniekiem, gribēsi 
palīdzēt, bet – atceries: kas par daudz, tas par skādi. Kāds to 

var uztvert kā iejaukšanos privātajā dzīvē. Lietišķajā jomā šobrīd iespē-
jamas neprognozējamas situācijas. Var izjukt norunas, bet var arī rasties 
pavisam jauni priekšlikumi.

LAUVA
Prāts atvērts jaunām zināšanām – meklē noderīgu informāci-
ju literatūrā vai internetā. Tā būs vislabākā nodarbe nedēļas 

nogalē. Svarīga attiecību joma – ja rodas nesaprašanās, par labu nāks 
sirsnīgas un atklātas sarunas. Lai arī šobrīd daudz kas bremzējas, tev var 
būt jaunu iespēju laiks.

JAUNAVA
Mīlestība iedvesmos. Pavasaris jau ir tik tuvu, bet tas paras-
ti ir īpašs laiks – sirds pukst straujāk un romantiskas noskaņas 

nes pus solīti virs zemes. Izbaudi jaukos mirkļus. Var izveidoties sekmī-
ga sadarbība saistībā ar ārzemēm, visticamāk, patlaban kādā virtuālā 
projektā.

SVARI
Izcelsies ar idejām un kreatīvu pieeju, prātosi, kā palieli-
nāt ienākumus, taču pašam jābūt „formā”. Tāpēc brīvdienas 

pavadi rāmi nesteidzīgā mājas atmosfērā. Gādā par saskaņu ar mīļoto, 
uzklausi bērnu vēlmes un palīdzi vecākās paaudzes radiņiem. Jāuzkrāj 
spēki.

SKORPIONS
Ko iesākt šajā sarežģītajā laikā? Vislabākais – palikt mājās, ja 
tas iespējams, un veltīt laiku, lai izglītotos. Jaunas zināšanas 

noteikti nāks par labu un noderēs nākotnē. Tāpat arī uzmanība pievērša-
ma attiecībām ar mīļoto. Iepriecini viņu ar mazu dāvaniņu vai brīvdienu 
maltīti, kas pagatavota ar mīlestību.

STRĒLNIEKS
Veiksme ir ar tevi. Var pavērties pavisam negaidītas iespē-
jas labi nopelnīt. Pašam radīsies daudz ideju, un īstajā brīdī 

satiksi īstos cilvēkus. Var gadīties, ka kāds projekts sasaistās ar ārzem-
ju tēmu. Mājas dzīvē daudz pienākumu un dažādi saimniecības darbi. 
Ķersies pie tiem ar prieku un entuziasmu.

MEŽĀZIS
Plānojot pārmaiņas dzīvē, vispirms izvērtē, kas ir un kas 
nav izdevīgi, un ko vari iegūt un ko pazaudēt. Noderēs dzī-

ves pieredze, un tu tiksi skaidrībā, kas darāms. Aizraujoši piedzīvoju-
mi iespējami sirdslietu jomā. Simpātijas dzirkstīs kā šampanietis kris-
tāla glāzē.

ŪDENSVĪRS
Vajag apstāties un padomāt, atpūsties un koncentrēties jau-
niem plāniem. Ja arī šobrīd ir tā, kā ir, tas nenozīmē, ka visa 

dzīve apstājas. Lielisks laiks, lai apgūtu ko jaunu, sameklētu un apkopo-
tu informāciju, un rakstītu jaunus projektus. Tāpat arī piemērots periods 
svarīgiem mājas darbiem.

ZIVIS
Sirds notrīs pavasara nojausmās, un to piepilda sapņaina 
romantika. Izstarosi šarmu un cilvēki izrādīs simpātijas. 

Spēsi daudz paveikt un aizraut arī citus. Ja šobrīd dzīves ritms ir nes-
teidzīgāks, tad apsver jaunus plānus. Labs laiks, lai sapulcētu ap sevi 
domubiedrus.
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Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe
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- Dakter, tās tabletes pret impo-
tenci, ko Jūs man iedevāt pagāju-
šā nedēļā, ir brīnumainas! Es jūtos 
kā divdesmitgadīgs! 
- Lieliski, man prieks par jums! Un 
ko par to saka jūsu sieva? 
- Nav ne jausmas, dakter, es 
vēl neesmu mājās rādījies.

Satiekas divi francūži: 
- Paklau, Fransuā, man lie-
kas, ka tava sieva mūs krāpj.

– Dakter, es vairs nelietoju alko-
holu, nesmēķēju, neēdu ne trek-
nu, ne saldu, nesaejos ar sievie-
tēm un pa naktīm neballējos. Vai 
tas nozīmē, ka dzīvošu ilgāk?
– Hmm, tā gluži nevarē-
tu teikt, bet dzīve jums 
noteikti šķitīs garāka.

-Hallo, labdien! Vai drošības die-
nesta anonīmais uzticības tālrunis? 
-Jā, Bērziņa kungs, ko vēlējāties?

Muitnieks uzkāpis uz kuģa, veic 
pārbaudi. Blakus nedaudz nervozē 
kuģa kapteinis. 
Muitnieks: Narkotikas ir? 
Kapteinis: Jā, protams. Izvelk 
čemodāniņu, atver to, iebirdina 
degunā nedaudz baltā pulverīša 
un jau paliek manāmi jestrāks. 
Muitnieks: Hmm, interesanti. Un 
ieroči? 
Kapteinis: Bet kā tad bez tiem. 
Izvelk otru čemodāniņu, kurā kār-
tīgi izvietots Kalašņikova sistēmas 
automāts, patronas tam un pāris 
prettanku granātas. Vienu granātu 
viņš it kā netīšām iemet tilpnē, un 
no turienes atskan daudzbalsīgas 

lamas trijās valodās. 
Muitnieks: Tā, varbūt arī valūta 
jums ir? 
Kapteinis: Nu, bet kā savādāk. 
Izvelk nedaudz mazāku čemo-
dānu, kurā glīti sarindotas dolā-
ru banknotes. Viens miljons. 
Skaitīsiet? 
Muitnieks: Nē, es jums ticu. Un tas 
viss ir jūsu?!! 
Kapteinis: Protams, ka nē. Tas 
ir jūsu. Manējais ir tilpnēs.

- Onkul, ko tu tur dari? 
- Es, Jānīt, lieku mēslus uz zeme-
nēm. 
- Mēs gan mājās uz zemenēm 
vienmēr liekam putukrējumu...

Zīlēšana kafijas biezumos: 
paņemiet krūzīti, no kuras dzē-
rusi Jūsu sieva. Ja tur redza-
mi kafijas biezumi, šķiraties! 
Kam Jums vajadzīga sieva, kas 
pat krūzīti neprot izmazgāt?

Fotogrāfu ģimenē tika 
nolemts radīt vismaz pie-
cus bērnus. Pēc tam jau izvē-
lēsies to, kurš labāk sanācis.

Ja jūs moka bezmiegs, nekrī-
tiet panikā. Maksimāli atslābi-
nieties. Saskaitiet līdz simtam. 
Dzeniet projām visas domas par 
darbu, nereaģējiet uz naksnīga-
jiem trokšņiem un, pakāpeniski 
laižoties miegā, centieties nekrākt, 
lai lieki nepievērstu uzmanību 
jūsu apsargājamajam objektam.

Satiekas divi draugi. Viens stāsta:
- Šodien biju pie psihologa un 

izstāstīju viņam visu savu dzīvi.
- Un kā?
- Raudāja. Knapi nomierināju.

- Mana zobu birste iztī-
ra zobus arī grūti aizsniedza-
mās vietās! Un tavējā?
- Man nav zobu grūti aiz-
sniedzamās vietās!

Meita pie galda lielījās, ka uzrak-
stījusi vēstuli Ziemassvētku vecī-
tim. Sev palūgusi datoru, bet 
mammai – sabuļādas kažoku. 
Ziemassvētku vecītis aizrijās ar tēju.

Skotu students iestā-
jas Oksfordas universitātē. 
Pēc kāda laika viņu kopmīt-
nē apciemo vecāki. Tie jautā:
- Kā tev, dēliņ, te dzīvo-
jas? Neviens neapvaino?
- Nē! Vienīgi istabas biedri tādi 
jocīgi. Viens naktī lec augšā un 
skaļi brēc! Otrs vēl trakāks! Naktī 
lec kājās un dauza galvu pret 
sienu. Laikam tādi paslimi abi!
- Šausmas, un kā tu 
naktī vari to izturēt?
- Es viņus ignorēju! Sēžu un tur-
pinu spēlēt savas dūdas!

Makšķernieka sievas saruna ar 
draudzeni: – Kādēļ izskaties tik 
satriekta? 
– Uzdāvināju vīram dzimšanas 
dienā dārgu vizuļu komplektu. 
– Un? Nepriecājās? Viņš taču jau 
piecus gadus katru otro nedēļas 
nogali dodas makšķerēt! 
– Viņš paņēma vienu vizu-
li, grozīja, grozīja rokās un tad 
pajautāja – kas tas tāds ir?!

MEDIJU ZIŅA:

Komentējot sociālajos tīklos uzmanību guvušo kādas ārstes homeopātes ierakstu, kurā norādīts, ka ‘homeopāti-
ja laikā ir sevi pierādījusi kā efektīva medicīna epidēmiju apkarošanā profilaktiski un akūti šo saslimšanu ārstē-
šanā”, kā arī minēts konkrēts preparāta nosaukums, [Veselības ministrijas galvenais speciālists infektoloģijā 
Uga] Dumpis sacīja, ka “šīs, protams, ir viltus ziņas, tie nav medikamenti”, piebilstot, ka šādā laikā tādas ziņas 
nedrīkstētu izskanēt.

(Portāls “Delfi”, 16. martā)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Vēl pirms dažām dienām populārajā tīklā “Facebook” aktīvi “klejoja” arī kāds cits ieraksts – piedāvājot par nieka 
naudiņu (kādiem 30 eiro) iegādāties sīrupu, kas jāšķaida “strukturētajā ūdenī” (tas jāpērk atsevišķi). Un visi vīru-
si, nevēlamās baktērijas, buboņu mēra baciļi un pārējie nešķīsteņi, vampīrus ieskaitot, būs beigti uz mūžīgiem 
laikiem. “Dalīšanās” skaits ar šo “ziņu” bija mērāms simtos. Vēl kāda aktīva pūšļotāja, dēvējot sevi par ezotē-
riķi, par nelielām naudiņām piedāvāja arī kādu “šķīdumu”, kas gatavots ar, atvainojiet par tiešumu, kaķa fekā-
lijām sastāvā... Interesantākais, ka, palielinoties cilvēku panikai, nenobrieduši prāti ir gatavi tērēt milzu naudas 
jebkādiem, pat visabsurdākajiem “ārstniecības līdzekļiem” – vienalga, vai tā būtu “auras korekcija, lai neķertos 
vīrusi”, vai, piemēram, “trešās acs lāzerķirurģija, kas ļautu ar iekšējo “es” atvairīt vīrusu uzbrukumu”... Bet – kur 
aitas, tur cirpēji. Kur krīze, tur “nestandarta” iespējas nopelnīt...



ОВЕН
Опять работа, работа, работа. Это потребует много энергии, что 
не означает, что дальше всё будет идти идеально. Не боритесь 
с ветряными мельницами, и, если ничего не двигается с места – 

притормозите, если же какие-то договорённости сорвутся, не переживай-
те. В выходные порадуйте себя весенними СПА-процедурами.

ТЕЛЕЦ
Время будет лететь быстро, и это вгонит вас в стресс. 
Постарайтесь спокойно спланировать ваше время и не бери-

те на себя слишком много обязанностей. Выходные посвятите домашне-
му хозяйству и общайтесь с друзьями, которые находятся за границей. 
На данный момент большое значение имеет поддержка семьи и близких. 
Хорошо, когда вокруг свои!

БЛИЗНЕЦЫ
Конец недели нужно посвятить домашним делам, устроить 
генеральную уборку, побыть вместе со своими и подготовится 
к новой неделе. Она обещает быть плодотворной, но также и 

не будет спокойной. Хороший период для дел в учреждениях или банках, 
можно решать деловые вопросы.

РАК
На первом месте – семья. Заботьтесь о близких, вам захочет-
ся им помочь, но не переусердствуйте: кто-то может это вос-
принимать как вторжение в личную жизнь. В деловой сфере в 

данный момент возможна дезорганизация. Могут сорваться переговоры, 
но не исключено появление совсем новых возможностей.

ЛЕВ
Разум открыт для новых знаний – ищите полезную инфор-
мацию в литературе или интернете. Это будет лучшее заня-
тие в конце недели. Важна сфера отношений – если появи-

лось недопонимание, неплохо было бы открыто поговорить. Если сей-
час много чего приостановилось, то, вероятно, у вас сейчас время новых 
возможностей.

ДЕВА
Любовь вдохновит. Весна уже так близко, и обычно это под-
ходящее время, чтобы сердце стучало быстрее и романтиче-

ское настроение приподнимало вас над землёй. Наслаждайтесь весёлы-
ми моментами. Может сложиться удачное взаимодействие с зарубеж-
ными партнерами, вероятнее всего, в данный момент с виртуальными 
проектами. 

ВЕСЫ
Будете выделяться своими идеями и креативным подхо-
дом, размышлять, как увеличить доходы, также необходи-

мо быть в хорошей форме, поэтому выходные проведите в спокойной 
домашней атмосфере. Заботьтесь о согласии с любимым, выслушай-
те пожелания ребёнка и помогите старшим поколениям вашей семьи. 
Копите силы.

СКОРПИОН
С чего же начинать в такое трудное время? Самое лучшее – 
остаться дома, если это возможно, и посвятить время учёбе. 

Новые знания точно вам пригодятся в будущем. Также обратите внима-
ние на отношения с любимым. Обрадуйте его маленьким подарочком или 
праздничной едой, которая приготовлена с любовью. 

СТРЕЛЕЦ
Удача с вами. Могут подвернуться совсем неожиданные воз-
можности хорошо заработать. У самого будет появляться 

многой идей, вы встретите единомышленников. Может случиться так, что 
какой-то проект будет связан с заграничной темой. В домашней жизни 
много обязанностей и различные хозяйственные хлопоты. Возьметесь за 
них с радостью и энтузиазмом.

КОЗЕРОГ
Планируйте перемены в жизни, сначала оцените, что являет-
ся наиболее выгодным и что вы можете приобрести или поте-

рять. Вам пригодится жизненный опыт. Захватывающие приключения воз-
можны в сердечной сфере. Искра симпатии будет сверкать, как шампан-
ское в кристальном стакане.

ВОДОЛЕЙ
Нужно остановиться и подумать, отдохнуть и сконцентри-
роваться на новых планах. Если в данный момент всё идёт 

так, как нужно, то не стоит думать, что на этом жизнь останавливается. 
Хорошее время для того, чтобы освоить что-то новое и обобщить инфор-
мацию, писать новые проекты. Подходящий период для важных домаш-
них дел. 

РЫБЫ
Ваше сердце почувствует весну, вас посетит романтичное 
настроение. Вы будете излучать шарм, и люди вам проде-

монстрируют свою симпатию. Сможете многое сделать и увлечь за собой 
окружающих. Если в данный момент ваш жизненный ритм не очень 
быстрый, то обдумайте новые планы. Хороший период, чтобы собрать 
ваших единомышленников.
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Посмотрел я на себя в зеркало, встал на весы и решил: 
Хватит! Довольно уже с меня этих весов и зеркал!

В банк заходят двое мужчин. Один говорит: 
- Я хотел бы взять небольшую сумму... 
- Номер вашего счета? 
- Если бы он у меня был, я бы не дер-
жал сейчас в руке пистолет.

- А из чего вашу колбасу делают? 
- Не скажу. 
- Почему? 
- Чтоб это выговорить, надо лет 5 на хими-
ческом факультете учиться.

- Почему ты не общаешься в соцсетях? 
- Я психиатр. У меня такого общения на работе хватает.

Идет бракоразводный процесс. Судья задаёт вопрос 
истцу: 
- Скажите, что побудило вас принять решение разве-
стись с женой? 
- Моя жена неряха! 
- Скажите, а в чем выражается её неряшливость? 
- Как ни подойду к раковине поссать, 
там всегда горы грязной посуды...

Крутой авторитет водит гостей, показывает свой новый 
дом. Пришли в картинную галерею. Хозяин хвастается: 
- Вот эту картинку Ростропович нарисовал. А вон ту, 
значит, зелененькую 
- Хворостовский намалевал. А это вот Спиваков поста-
рался, и еще вон ту в углу тоже. 
Один из гостей не понял: 
- Дык вроде они музыканты? 
- Вован, когда я говорю человеку «рисуй», он рисует!

- Доктор, я что, бесплоден?! 
- Да, Иван Петрович, причем с рождения... 
- Ой, мляяяя... И как же я теперь своей жене 
скажу, что наши дети – не от меня?

Дачник, застукав соседского мальчишку залезшим на 
яблоню на его участке, грозит ему: 
- Вот я поговорю с твоим отцом! 
Мальчишка переводит взгляд вверх и говорит: 
- Папа, тут дядя Ваня с тобой поговорить хочет.

Футболисты одной из команд во главе с тренером, едва 
приехав в Москву на матч, отловили судью и стали его 
бить. 
- За что вы его так, ведь матч еще и не начинался? 
- А у нас самолет сразу после матча, боимся  
не успеем...

Жена возвратилась от гадалки домой и говорит мужу: 
- Была я у цыганки и не какой-нибудь, а первоклассной. 
Заплатила за визит 20 долларов и знаешь, что она мне 
сказала? Что ты женился на мне только из-за приданого! 
- И ты заплатила за это аж 20 долларов? 
Я бы тебе то же самое сказал даром!

Из беседы девушек: 
- А он у меня спрашивает, как у тебя с Васей? А я ему 
– ну как у меня может быть с Васей? Если я приду к 
нему домой, разденусь, лягу на кровать и попрошу 
показать его достоинство, то он вытащит сноуборд!

У меня сейчас постоянная подруга, у нас серьез-
ные отношения. Так что, девушки, извините... 
Встречаться получится только на вашей территории.

Мyжик пpишел к психиатpy: 
- Доктоp, y моей жены навязчивая идея, ей все вpемя 
кажется, что кто-то хочет yкpасть ее платья! 
- Вы в этом yвеpены? 
- Да! Она даже наняла специально-
го человека, чтобы он их каpаyлил! Я обнаpy-
жил его в шкафy вчеpа вечеpом!

- Я вчера поймал во-о-от такую щуку! – хвалится перед 
соседом Кондрат. 
- Вполне возможно, – согласился собеседник. – Я поза-
вчера выловил леща на два кило больше. 
- А ты что, взвешивал его что ли? 
- Не я взвешивал, а продавец. Большую рыби-
ну я себе взял, а поменьше тебе оставил.

Парень с девушкой сидят в ресторане. Заказали 
легонький салат. Сидят едят. Девушка время от време-
ни бросает выразительные взгляды на меню. Наконец 
парень произносит: 
- Ну что, может уже горячее закажем? 
- Да, да, – радостно кивает девушка! 
- Ок! Официант! Два чая, пожалуйста!!!

АНЕКДОТЫ

СООБЩЕНИЕ МАСС-МЕДИА: 
Комментируя привлекший внимание в социальных сетях пост одной врача-гомеопата, в которой она отметила, что 
«гомеопатия является эффективным средством в борьбе с эпидемиями для профилактики и лечения острых слу-
чаев заболевания», и где также упомянуто конкретное название препарата, главный инфекционист Министерства 
здравоохранения Уга Думпис сказал, что «это, конечно, фейк, это никакие не медикаменты», добавив, что в такое 
время подобные сообщения не должны звучать.  

(Портал “Delfi”, 16 марта)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Ещё несколько дней назад в популярной сети “Facebook” активно «блуждала» ещё одна публикация, предлагаю-
щая за копейки (за какие-то 30 евро) приобрести сироп, который нужно разводить в «структурированной воде» (её 
нужно купить отдельно).  И все вирусы, нежелательные бактерии, бациллы бубонной чумы и остальные «пакост-
ники», включая вампиров, исчезнут навсегда. Число поделившихся этой «новостью» исчислялось сотнями.  Ещё 
одна активная знахарка, называющая себя эзотериком, также за небольшие деньги тоже предлагала какую-то 
«жидкость», которая изготовлена, извините за прямоту, из кошачьего кала…  Самое интересное, что с увеличени-
ем паники у людей, незрелые умы готовы тратить огромные деньги на любые, даже самые абсурдные, «лечебные 
средства» – и неважно, будь то «коррекция ауры, чтобы не ловились вирусы», или, например, «лазерная хирургия 
третьего глаза, что позволит с помощью внутреннего «я» предотвратить нападение вирусов» … Но – где овцы, там 
и стригали. Где кризис, там и «нестандартные возможности» заработать…
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не, где всё мило и знакомо; к тому же здесь в трудный момент 
всегда можно рассчитывать на поддержку близких и друзей, а 
праздновать достижения вместе всегда вдвойне приятно, счи-
тает Лана.   

«Для начала бизнеса здесь обоснованием являлся не толь-
ко местный патриотизм, но и материальный и организатор-
ский аспект и местные учреждения. В течение нескольких лет 
каждое лето со специально оборудованным трейлером езди-
ли на мероприятия в близлежайшие города и края, предла-
гая участникам мероприятий еду, закуски, горячие и холодные 
блюда. Помню, как впервые делали это в населенном пун-
кте Попе, обслуживая аттрактивных участников и зрителей 
фестиваля  “Dullais Dauka” «Варти» со всей Латвии. Также и 
мы в гастрономическом творчестве и манере обслуживания 
старались подражать артистам, и нам это действительно уда-
лось: спрос на наши услуги был настолько большим, что мы 
получили предложения участвовать в подобных мероприя-
тиях и в других местах на весь следующий сезон. Календарь 
летних выездов продолжает заполняться и в этом году, пер-
выми мы обслуживали участников праздника «Масленица» 
в Вентспилсском приморском музее под открытым небом», – 
Лана рада тому, что восторг по поводу таких «гастрономиче-
ских гастролей» выразили и её сыновья Райнерс Доменикс и 
Кристерс Дейвидс, для которых это была прекрасная возмож-
ность получить новые впечатления и увидеть ранее невидан-
ные, приукрашенные к празднику места и людей.  

ВОСПИТЫВАЕТ В АТМОСФЕРЕ СЕМЬИ 
«Райнеру сейчас девять лет, он учится в 3-м классе, ищет 

себя в спорте и искусстве, занимается художественной само-
деятельностью. Кристерс на два года моложе, осенью пойдёт 
в школу, увлекается плаванием и «гоняет» по двору на недавно 
подаренном квадроцикле, пугая кошку Келлу и домашнего сто-
рожа – лайку Шеру. Но во время выездов оба довольно само-
стоятельные и дисциплинированные, в случае необходимости 
помогают сделать какую-нибудь работу», – Лана с улыбкой 
рассказывает, что оба уже выразили желание принимать уча-
стие в выездах и этим летом, несмотря на возможности развле-
чений и наличие друзей в городе.  

Она скромно умалчивает о том, что в формировании харак-
тера сыновей применяет знания, полученные в двух высших 
учебных заведениях в сфере педагогики, и опыт работы с деть-
ми и подростками в Вентспилсском учреждении дошкольного 
образования «Битите» и немного в одной из школ города. С 
точки зрения Ланы, главное значение имеет не педагогическая 
дидактика, а атмосфера в семье, которая детей ненавязчиво 
вовлекает в общие заботы и радости.  К такому выводу она 
пришла на собственном опыте, оценив терпимость и такт роди-
телей – Гинта и Саниты Штейнбергов, позволивших ей и брату 
Рихарду выбрать в жизни свой путь и не упрекавших, если ино-
гда случалось и ошибиться.   В отношении своих детей Лана и 
Андрис стараются продолжать эту традицию. 

ЧТОБЫ ЕДА В ТАРЕЛКЕ БЫЛА СЫТНОЙ 
«Выездную торговлю мы оставляем не только как один из 

вариантов бизнеса, но и как одну из возможностей встретиться 
с доброжелательными сельскими жителями на их праздниках. 
Конечно, мы не отказываем накрывать столы в сельской мест-
ности по случаю семейных торжеств и похорон, и для такой 
работы будут всё лучшие возможности, так как на помощь смо-
жет прийти и коллектив нашего кафе», – заведующая рада, что 
в нём для работы удалось собрать действительно знающих и 
ответственных людей, на которых можно положиться и тогда, 
когда у неё и мужа работа на выезде. Особенно она гордит-
ся опытным шеф-поваром, оценить работу которой в полной 
мере у вентспилчан ещё будет возможность, потому что она 
работает только второй месяц.   

«Мы не планируем удивлять экзотикой, будем стараться 
предлагать клиентам простые и 
сытные блюда, так как основны-
ми посетителями «Панорамы» в 
течение учебного года и в даль-

С перспективой в «Панораме»

нейшем будут студенты и преподаватели высшей школы, а 
летом – проживающие в гостинице ВВШ туристы и отдыхаю-
щие, проходящие мимо расположенного недалеко пляжа. До 
нас информации и рекламы о возможностях посещения кафе и 
его предложениях… фактически не было никакой.  Даже мест-
ные жители, которые живут на несколько улиц дальше, слыша-
ли о нём очень мало, поэтому мы постараемся информировать 
о многообразном потенциале «Панорамы» различными спо-
собами и широко.  Надеемся стать узнаваемыми с помощью 
качества и доступными всем, к тому же в отдельных случаях 
для удобства клиентов предложим услуги помещений кафе и в 
праздничные, и в выходные дни.  

КАК И МИЛЛИОНЕРЫ, НАЧАЛА С МЫТЬЯ ПОСУДЫ
«Нет ничего сложного в том, если делаешь то, что нравится 

и доставляет радость», – эту жизненную мудрость своим при-
мером Лане пытались привить родители, и она многократно 
убеждалась в её правильности.   

«Мама была дипломированным поваром, спокойно могла 
работать в престижном ресторане, но пошла в море и несколь-
ко лет готовила еду для команд, которые работали на боль-
ших рыболовных судах. Наверное, сердце и голос пред-
ков звали в море, так как и её отец в своё время был рыба-
ком.  Потом мама работала на предприятии общественно-

го питания, а бабушка, у которой было необычное 
имя – Траута Мона – в администрации гостиницы 
«Вилнис». Между прочим, её кумиром в музыке был 
Раймонд Паулс, а образцом элегантности – жена 
композитора Светлана, которую называли Ланой. 
Именно по совету бабушки меня и назвали этим 
звонким именем, которое ещё до сих пор в Латвии 
встречается редко…  

Вспомнила об этом потому, что время от време-
ни в детстве и в подростковом возрасте была рада 
помочь маме и бабушке в обслуживании клиентов. 
Поэтому мне не было стыдно и не было трудно в 
последних классах средней школы подрабатывать 
на кухне в одном из баров в Старом городе, а также 
официанткой в зале, где я научилась общаться с 
ранее незнакомыми мне людьми.  Позднее в жизни 
мне это многократно пригодилось», – Лана с улыб-
кой признаёт, что в то время не старалась копиро-
вать модный в своё время опыт Запада, когда мно-
гие дети богатых родителей начинали свою карьеру 
с самого низа – с мытья посуды, чтобы позднее этим 
гордиться.     

«К счастью, мои родители не были и не являют-
ся миллионерами, и я такой не собираюсь быть, 
потому что не хочу служить деньгам. Я хочу выпол-

нять работу, которая мне нравится, и получать за неё достой-
ную человека зарплату», – заведующая кафе признаёт, что её 
цель – вместе с мужем Андрисом и коллегами по работе сде-
лать «Панораму» любимым местом хотя бы для части вент-
спилчан, и она убеждена, что это безусловно окупится в самом 
широком смысле. 

В ОСНОВНОМ БЛЮДЕ – КАЛОРИИ, 
В КАЧЕСТВЕ ГАРНИРА – РОМАНТИКА 

«Это единственное в Вентспилсе кафе, где наряду с приё-
мом пищи вы можете через стеклянную стену наслаждаться 
чудесным видом на город и море с высоты шестого этажа. К 
тому же необычная романтика доступна и семьям с малень-
кими детьми, и пожилым людям, так как до залов «Панорамы» 
можно подняться на лифте, а транспортное средство оставить 
рядом на бесплатной автостоянке», – об этом Лана рассказы-
вает не с целью рекламы, а как о приятном сюрпризе, который 
испытала сама, поближе познакомившись с новым местом 
работы, и такого же восторженного «ох» и «ах» она желает 
остальным вентспилчанам и гостям города.   

«В планах, конечно, есть и другие мероприятия для обе-
спечения комфорта и удобства посетителей, но главное, что 
нужно иметь в виду, – это то, что посетители приходят сюда, 
чтобы сытно и вкусно поесть. 

Есть также намерения – расширить доставку обедов на пред-
приятия и в учреждения, заказ можно сделать с самого утра по 
телефону или электронно – допускаю, что оказание таких услуг 
может актуализироваться в кризисной ситуации, и мы к этому 
готовы», – Лана признаёт, что и в чрезвычайных условиях её 
семья старается сохранить привычное трудолюбие, в осно-
ве которого спортивная закалка и данная предками сила духа.    

И В СФЕРЕ ОБЩЕСТВЕННОГО 
ПИТАНИЯ ЕСТЬ ПЕДАГОГИКА 

«В детстве я была шустрой девочкой, по паркам и улицам 
гоняла на велосипеде вместе с мальчишками. В школьные годы 
я успешно занималась баскетболом, вместе со сборной школы 
«Спарс» объездила многие страны.  Только то, что попала в 
автомобильную аварию, и перипетии в личной жизни в моло-
дости помешали планам поступить в Латвийскую академию 
спортивной педагогики, с которой в моих приоритетах конку-
рировала Латвийская полицейская академия. Педагогическое 
образование и степень магистра по этой специальности полу-
чила заочно, так как мне всегда нравилась работа с детьми, 
включая присмотр за моим братом, который младше меня на 
восемь лет», – Лана улыбается и добавляет, что родители бла-
годарили её за это, в том числе и материально.    

«Дети – это личности, с ними необходимо работать индиви-
дуально, но в переполненных классах больших школ это невоз-
можно. Частично именно поэтому я и не продолжила работу 
педагога, хотя образование мне позволяет быть даже руково-
дителем школы или детского учреждения», – Лана не скрыва-
ет, что квалификацию в этой области терять не хочет, поэтому 
участвует в одном проекте в основной школе № 2 и несколько 
детей обучает латышскому языку и математики частным обра-
зом. Как всё это можно успеть наряду с основной работой и 
семейными заботами, предпринимательница не раскрывает.   

С улыбкой она вспоминает, что косвенным образом положи-
тельно увенчался и её интерес к работе полиции.  

«Во то время, когда я ещё работала воспитателем в 
«Битите», на торжествах одной семьи у соседей встретила 
стройного работника военизированной охраны Андриса, он 
тогда работал в международной фирме “Evor”, из которой позд-
нее перешёл в “G4S”. Среди всего прочего, нас объединяло и 
мнение, что на работе не хотим работать в интересах чужо-
го человека и по команде «сверху», так как чувствуем себя 
достаточно знающими и способными создать свой бизнес. 
Разногласий не было и по поводу того, что предприниматель-
скую деятельность можно начать с оказания услуг быстрого 
питания на выездах, хотя там конкуренция огромная, и так это 
дошло до «Панорамы», где хотелось бы стабилизироваться 
для более длительного пребывания», – Лана согласна с тем, 
что обслуживать в наше время разборчивых клиентов – есть и 
будет довольно сложно, но она видит в этом и светлую сторо-
ну удовлетворения, которая не может быть выражена в денеж-
ном эквиваленте. 

Лана – посещение модельной школы в Вентспилсе.

Кристерс Дейвидс и Райнерс Доменикс Андерсонсы 
– в дошкольные и школьные годы. 

Лана с мамой на выпускном  
в основной школе. Лана и Андрис в день свадьбы.
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Ничего не 
происходит! 

Д умать творчески! Особенно 
эти советы пригодятся тем (с 
некоторым исключением), кому 
необходимо соблюдать каран-
тин в течение 14 дней дома. В 

любом случае – болен или здоров – у каж-
дого сейчас больше свободного времени.  

1. Телефон. Вспомнимте, когда вы в 
последний раз звонили своим близким 
или дальним родственникам, давно не 
виденным друзьям и знакомым. Возьмите 
телефонную книгу и звоните – поговорите 
от души, без спешки! Особенно обраду-
ются те родственники, с которыми гово-
рили чисто формально и коротко.  

2. Время для себя и близких. Сейчас 
вы чаще находитесь дома со своими 
близкими, подумайте о каких-нибудь осо-
бых моментах –  особенная трапеза, 
совместный просмотр фильма, настоль-
ные игры, или хотя бы вместе устройте 
генеральную весеннюю уборку! Делайте 
всё вместе, это будет отлично, для спло-
чения семьи.

3. Читайте, слушайте! Чтение книг и 
журналов – это идеальный отдых и раз-
минка для ума. Это прекрасная возмож-
ность провести ревизию своих книжных 
полок и дисков – послушать давно не 
слышанные записи, сидя на диване и 
делая это не спеша. Одно наслаждение!  

4. Бросьте вредные привычки.  К тому 
же сейчас время поста – дополнитель-
ный стимул существенно изменить свои 
будни. Попытайтесь бросить курить и 
употреблять алкоголь. Каждый новый 
день, проведённый без этих пороков, 
– это будет новая маленькая победа, 
и главное, что это очень оценят ваши 
близкие.   

5. «Нет» магазинам, «да» лесу и морю. 
В магазин ходите по одному и покупай-
те только самое необходимое.  В одино-
честве, вдвоём или чуть большей груп-
пой старайтесь каждый день посвятить 
время прогулке по лесу или вдоль берега 
моря.  Не менее интересной будет поезд-
ка на велосипедах. Главное, держитесь 
подальше от публичных мест, где много 
людей.  

Кажется, что для первых дней такой 
программы будет достаточно, не так ли? 
Главное, что нужно помнить, – часто 
мыть руки и тогда, когда вы дома, а при 
посещении родственников лучше избе-
жать близкого контакта. Крепкого всем 
здоровья! 

Именно так, из-за распространения 
коронавируса вся культурная, развлека-
тельная и спортивная жизнь останови-
лась! Да, остановилась, но это в смыс-
ле публичных мероприятий, которые 
посещают многие люди со всего горо-
да, края, Курземе, Латвии и даже из-за 
рубежа.  Отправляться «шоппинговать» 
тоже запрещено…  Для многих «ничего 
не происходит» – это как крах личной 
жизни, так как даже сидение в социаль-
ных сетях больше не приносит никакой 
радости… Что делать?

Вентспилс глазами писателей II

Старая дюна и 
цветущие променады
Нет сомнений, что Вентспилс 70-х гг. XIX 
века действительно был очень зеленым 
городом с множеством деревьев, аллея-
ми, декоративными кустарниками и цве-
тущими лугами в еще не застроенных 
местах. Уже в 1853–1857 гг. в городском 
плане можно увидеть двойную аллею на 
улице Кулдигас, которая простиралась 
приблизительно от перекрестка нынеш-
ней улицы Юрас до моста Сарканайс. 

В рассказе Анны Бригадере «Луция 
Дункер» упомянуты целых три 
променада, то есть места для 
прогулок: «Вы, чудесные «про-
менады» Крастиене! Или через 

Рижские ворота на «Виллу Шульц» – один из 
любимых променадов, или через Лиепайские 
ворота на кладбище, – еще более люби-
мый. И венец всех променадов – городище 
с бесчисленными аллеями, цветами, стат-
ными, старыми деревьями и несравненным 
видом на бескрайнее море! По воскресе-
ньям городище было переполнено людьми, 
а в рабочие дни здесь почти не встретишь 
ни души. Перейдя через городище, можно 
легко оказаться на дамбе в море. На поэтич-
ном крастиенском языке ее называют «алле-
ей любви», потому что она хорошо подходит 
для прогулки влюбленных. Здесь, где с обеих 
сторон бьются морские волны, как суровая 
жизнь, «он» – та скала, за которой можно 
спрятаться…» 

Любознательные читатели и любители 
истории города захотят знать, где лока-
лизовались два первых «променада». С 
так называемыми «Лиепайскими ворота-
ми» проще, так как в качестве ориенти-
ра упомянуто ныне заросшее кладбище 
Цирпстене (Цирспенес), которое сегодня 
найти затруднительно, – в самом конце 
улицы Саулес, на левой стороне (по направ-
лению от центра). Таким образом, выходит, 
что Лиепайскими воротами можно назвать 
улицу Ужавас, которая в направлении леса 
продолжалась как улица Стамеру, и ее про-
должение еще и сегодня называют старой 
лиепайской или старой ужавской дорогой. 
С «Рижскими воротами» сложнее, так как 
упомянутая писательницей «Вилла Шульц», 
вероятнее всего, находилась на нынешней 
улице Васарницу, которую невозможно сое-
динить с рижским направлением. Нужно 
помнить, что Бригадере свой рассказ, посвя-
щенный вентспилсским годам, написала на 
20 лет позднее, поэтому многое могло быть 
забыто и составлено автором из фрагмен-
тов воспоминаний. В таком случае «про-
менадом у Рижских ворот» могла бы быть 
улица Плоста, которая была как минимум в 
два раза длиннее нынешней (улицу Плоста 
впервые укоротили в 70-е гг. ХХ века, чтобы 

в полученном расширенном участке Венты 
сделать причал; в середине 80-х годов взор-
вали большую часть оставшейся улицы – с 
той же целью). Во времена Бригадере улица 
Плоста заканчивалась построенным в 1868 
году мостом из плотов. Перебравшись через 
него, можно было продолжать путь в направ-
лении Риги – если хватало духу, време-
ни и лошади были достаточно выносливы, 
так как по дорогам в то время было очень 
трудно проехать, они были неухоженными и 
извилистыми. Намного быстрее и надежнее 
из Вентспилса в Ригу (и Лиепаю) было доби-
раться на пассажирском кораблике. 

Улица Плоста в 70-е гг. XIX века действи-
тельно могла быть очень красивой – по обе 
стороны были высажены ясени и каштаны, 
не было ни одной пилорамы и других про-
мышленных предприятий, значит, она впол-
не подходила для «променада». 

Теперь о «венце променадов» – городи-
ще. Под аллеями, очевидно, понимаются 
тропинки, которые в различных направле-
ниях вились между посадками деревьев и 
кустарников. Вот как Анна Бригадере опи-
сывала наше городище во время весеннего 
цветения: «Кусты сирени украсились сини-
ми и зеленовато-белыми цветочными буса-
ми. Они источают ароматные волны и манят 
проголодавшихся мелких букашечек к бога-
тому столу. Сирень еще не отцвела, как уже 
приземистая, широколиственная «Sumbucus 
nigra» (правильно – «sambucus nigra», лат., 
бузина черная) – которая цветет значитель-
но позже, – стоит, украшенная своей неверо-
ятно изящной белой фатой, словно хваста-
ясь перед сиренью, чтобы та восхитилась 
ее тонкой работой. Оставшиеся маргаритки 
еще хранят свое богатство в продолговатых 
зеленых пучках, увенчанных любопытными 
алыми головками. На зеленом лугу места-
ми их застят пестрые узоры одуванчиков. 
Словно зеленый ручеек, они спускаются по 
полянке до самого моря». 

Последнее предложение свидетельствует 
о том, что между городищем и основанием 
Южного мола тогда не было никаких стро-
ений или других объектов – просто поло-
ска луга с различными протоптанными тро-
пинками – сегодня это даже представить 
себе сложно! Так же трудно представить, 
что в период, описанный Бригадере, рядом 
с городищем со стороны улицы Пелду еще 
частично сохранился средневековый защит-
ный ров, по обе стороны которого заросли 
кустарника, а осенью и весной самая его 
глубокая часть наполнялась водой. В рас-
сказе это описано так: «Я (…) направля-
юсь прямо с горки через кусты вниз. Если в 
канаве вода высохла, то можно перебраться 

через нее и сразу окажешься в городе. Но 
мои надежды напрасны, канава полна воды, 
значит, мне ничего не остается, как искать 
тропинку, ведущую к мостику». 

Старинный замок со старым, заросшим 
ароматными кустами защитным рвом, тени-
стые деревья, тропинки, объятая вьюном 
каменная крепостная стена; все несколько 
запустелое – одно из красивейших мест для 
прогулок вентспилчан и влюбленных того 
времени. 

Еще одно романтическое место для люби-
телей дальних прогулок – Старая дюна. 
Бригадере описывает ее так: «Перед нами 
появился крутой холм, выше, чем те, на 
которые мы уже забирались. (…) Мы взобра-
лись, и были вознаграждены прекрасным 
пейзажем за свои усилия. Крутой, скалистый 
обрыв из зеленого песчаника на несколь-
ко саженей под нашими ногами погрузил-
ся в заросшее кустами болото, словно в 
пруд с зеленой илистой водой. За болотом 
начинались низкие, обнаженные дюны, а 
за ними до самого горизонта простиралось 
бесконечное море. (…) В сторону севера, 
над красными крышами Крастиене, слов-
но стаи голубей, тянулись рядами белые 
облака. Ветер здесь был такой сильный, 
что сбивал нас с ног». Где же могла нахо-
диться эта высокая дюна? Конечно, о ска-
листом обрыве и песчанике не может быть 
и речи – на нашем взморье таковых никогда 
не было, это фантазия писательницы, кото-
рая украшает собой романтический рассказ. 
Однако высокая дюна, нанесенная благода-
ря капризам ветра, на морском побережье 
вполне реальна. Возможно, это известная 
любителям катания на лыжах Спиците? Тем 
не менее, это не так – она находится слиш-
ком далеко от моря, то же было и 150 лет 
назад, несмотря на то, что берег моря был 
значительно ближе к городу, чем сегодня. 
Она не могла находиться и в Парвенте, так 
как город виден с севера. Остается сделать 
вывод, что с течением времени Старая дюна 
была унесена ветром – неизвестно, прило-
жил ли к этому руку человек. А жаль… 

Взобраться на высокую дюну даже в 
современных спортивных туфлях и удоб-
ной одежде не просто. Однако в то время 
девушки носили длинные юбки, корсеты и 
туфельки, которые вне дома снять было 
невообразимо. Правда, мода 70-х гг. XIX 
столетия больше не требовала носить кри-
нолины или пришитый к нижнему краю юбки 
обод, однако удобной и практичной оде-
жду не назовешь. Это была так называемая 
дамская фигура «S» с высоко поднятой кор-
сетом грудью и полностью прямым спереди 
костюмом, а со спины, точнее, непосред-

ственно пониже спины, была собрана целая 
гора ткани. К модному костюму обязательно 
полагалась шляпка. Наверное, эти головные 
уборы можно было купить и в Вентспилсе, 
но самые модные везли их из Риги. Так и 
мать героини рассказа Бригадере – прекрас-
ной Луции – наряды своим дочерям везла 
из Риги: «Вот, возьми. Там для вас летние 
шляпки. Если бы ты знала, какая теперь 
мода! С такими пышными попами и целым 
садом на голове. Невероятно красиво!» 

В таком небольшом городишке, как 
Вентспилс, дамам часто приходилось выти-
рать подолом уличную пыль. Если доходы 
позволяли, то звали ямщика, по крайней 
мере, чтобы отправиться на бал в зал Мусес 
(дом немецкого общества «Musse», ныне 
здание суда на улице Катринас). Наиболее 
зажиточным вентспилчанам принадлежа-
ли кареты, но героини рассказа Бригадере 
такой чести удостоились лишь на свадь-
бе. 

Владения рода Рейнк с вызывавшим восхищение у вентспилчан садом на углу улиц 
Пилс и Дарза в начале XX века

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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рекламу в газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы 
по желанию клиента
• Подготовить и публиковать 
рекламные и информационные 
листы в газете “Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные 
вкладыши вместе с 
газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер 
на портале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках 
на рекламу и объявления, об 
изготовлении и размещении 
рекламы в газете и на портале 
“Ventspilnieks.lv” просим 
связываться с редакцией газеты. 

э-почта:  
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Требуют достойных пенсий 
по инвалидности 
Омбудсмен Юрис Янсонс обратился в 
Конституционный суд по поводу несо-
ответствия Конституции минимальной 
пенсии по инвалидности. Половина тех, 
кому она полагается, получают ее в 
минимальном размере – 80–120 евро в 
месяц. Лица, имеющие инвалидность с 
детства, получают больше – от 122 до 
196 евро. Омбудсмен подчеркивает, что 
эти люди поставлены в унизительную 
ситуацию. 

Выборы в Рижскую думу 
переносятся на июнь 
Внеочередные выборы в Рижскую думу 
из-за распространения коронавируса 
и введения чрезвычайного положения 
пройдут значительно позже, чем было 
запланировано – не 25 апреля, а 6 июня, 
решил Кабинет министров. 

Витенбергс получил 
поддержку коалиции 
После того как Ралфс Немиро за лоб-
бирование личных интересов с позо-
ром оставил должность, партии «KPV 
LV» было поручено выдвинуть нового 
кандидата на должность министра. Им 
стал председатель Комиссии Сейма по 
народному хозяйству, аграрной, регио-
нальной политике и политике окружаю-
щей среды Янис Витенбергс, который 
получил поддержку коалиции. 

«ЛДз» просит 40,8 млн евро 
Доходы ГАО «Латвияс Дзелзцельш» в 
этом году сократились настолько суще-
ственно, что они не покрывают расхо-
дов, поэтому предприятие просит у госу-
дарства дополнительное финансирова-
ние – 40,8 млн евро. Министр сообще-
ния Талис Линкайтс обещает, что деньги 
будут, но прежде «ЛДз» должно прове-
сти реструктуризацию. 

В Юрмале предотвращен 
тяжелый теракт 
Служба госбезопасности в прошлом году 
в Юрмале предотвратила теракты, кото-
рые планировал совершить поклонник 
идей норвежского правого экстремиста 
Андерса Беринга-Брейвика. Мужчина 
планировал теракты в школе нацмень-
шинств и нескольких торговых местах. 
Он признан невменяемым и наказание 
отбывает в больнице. 

В поездах можно 
рассчитываться карточкой 
На всех рейсах «Pasažieru vilciens» 
можно приобретать билет у кондуктора, 
используя безналичный расчет.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 3 стр.

Улицы, правда, менее многолюдны, чем 
обычно, а по вечерам люди так же сидят в 
кафе, гуляют… 

– Когда вы там работали, приходилось 
ли слышать, что кто-нибудь из ваших 

Взгляд вентспилчанина: не пугать, а подбадривать
немецких коллег или их близких заболел? 

– Нет, такой информации у меня нет. 

– Вы, как советуют ведущие эпидемио-
логи, собираетесь самоизолироваться на 
две недели? 

– Да, насколько это будет возможно. Меня 
больше беспокоит то, что здесь, в Латвии, 

людей просто пугают, вызывают пани-
ку, как будто приближается апокалипсис. В 
Германии, где я работал несколько недель, 
таких настроений не было ни в прессе, ни на 
ТВ, ни в интернете – в противоположность 
Латвии (я каждый день читаю новости из 
дома). По-моему, людей нужно успокаивать 
и подбадривать, а не наоборот. 

Коронавирус и вызываемое им заболевание всё сильнее набирают обороты и в Латвии. К сожалению, нынешнюю ситуацию исполь-
зуют и нечестные люди, интернет и социальные сети кишат «умными» советами, как «правильно» бороться с вирусом. Всё же всег-
да нужно помнить о критическом мышлении, а также о том, что в вирусное время надо думать не о волшебных средствах лечения, 
а о повышении иммунитета. Предлагаем советы по укреплению иммунитета сертифицированного и опытного врача-фитотерапевта 
Артура Терешко.

Укрепляем иммунитет, главный защитник от вирусов

С читается, что в растительном 
мире не встречаются вирули-
цидные вещества – вещества, 
напрямую уничтожающие виру-
сы. Как объясняет доктор А. 

Терешко, таких веществ нет и в «большой» 
медицине, всё происходит при посредниче-
стве иммунитета человека. Природа Латвии 
обеспечила нас очень многими растениями, 
которые побуждают нашу иммунную систе-
му бороться с гриппом, вирусом герпеса, 
аденовирусом и другими респираторными 
вирусами. 

Вот пять эффективных решений, которые 
помогут в это вирусное время.

Прополис. Многие незаслуженно забы-
ли об этом ценном продукте пчеловод-
ства. Пчелы производят его из смолы почек 
деревьев. Он содержит флавоноид галан-
гин и хризин, которые уничтожают множе-
ство бактерий и вирусов. Прополис – самый 
сильный антиоксидант из всех продуктов 
пчеловодства. Его можно использовать в 
различных концентрированных экстрактах в 
воде и спиртовых растворах, также велико-
лепны мази с прополисом и даже пласты-
ри, а измельчённый прополис хорош при 
ингаляциях. 

Чеснок. Лучше всего подходит не мага-
зинный чеснок, привезённый из Китая или 

Испании, а настоящий «латвийский чес-
нок», купленный на рынке у местных тор-
говцев. Местный чеснок в два-три раза цен-
нее и эффективнее привозного. Он содер-
жит тиосульфаты – аллицин, аджоен, эфир-
ное масло. Эти активные вещества имеют 
бактерицидные, фунгицидные, противови-
русные и противовоспалительные свойства. 
При использовании чеснока его лучше не 
жевать, так как при взаимодействии с кисло-
родом он теряет свою ценность. Лучше поре-
зать маленькими и тоненькими кружочками 
и с утра выпить с водой. Не будет запаха, и 
активность будет лучше. 

Экстракт бересты. Одним из лучших фито-
терапевтических средств в борьбе с вируса-
ми является именно этот экстракт, называе-
мый бетулином. Ему одновременно присущи 
иммуномодулирующие, противовирусные, 
антибактериальные свойства, а также свой-
ства, стимулирующие и защищающие работу 
почек. Клиническими исследованиями дока-
зано, что бетулин активен против различных 
вирусов, а также против гепатита С. Поэтому, 
возможно, он может быть активен против 
коронавируса. 

Барбарис, аир. Значительное противо-
вирусное действие присуще растениям, 
содержащим алкалоиды. Здесь надо упо-
мянуть корень и кору барбариса, а также 

настойку из листьев, которые эффективны 
против респираторно-синцитиальных виру-
сов, вызывающих пневмонию. Это, конеч-
но, другой вирус, но всё же эти средства 
рекомендуются к применению, так как обя-
зательно улучшат пищеварение и работу 
почек. 

Рацион. Благополучие иммунной системы 
зависит от многих факторов. Например, от 
употребляемой пищи, физической активно-
сти, самочувствия в целом, а также микро-
флоры кишечника. Поэтому рацион имеет 
большое значение в укреплении иммуните-
та. Научно доказано, как можно улучшить 
работу пищеварительного тракта. Для этого 
рацион должен состоять на 85-90% из веге-
тарианской пищи и на 10-15% – из мяса и 
рыбы. Рыбные блюда рекомендуется есть 
чаще мясных; термически необработанные 
овощи, фрукты и ягоды нужно употреблять 
во время каждого приёма пищи; зерновые 
продукты должны быть из зёрен, которые 
можно проращивать, то есть «живых»; жела-
тельно воздержаться от употребления жаре-
ной пищи, маргарина и термически обрабо-
танного масла; максимально воздержать-
ся от употребления молочных продуктов. 
Употреблять пищу нужно небольшими пор-
циями, медленно и тщательно ее переже-
вывая. 

Прошло уже два с половиной года с того 
трагического дня, когда в вентспилсском 
городском плавательном бассейне уто-
нул маленький мальчик. Тогда руковод-
ство самоуправления после формально-
го показательного процесса освободило 
от должности ответственных лиц (одного 
из них – условно, так как он был устро-
ен на другую должность), однако после 
громких заявлений в течение несколь-
ких дней на всех информационных кана-
лах страны дело затихло. Теперь долж-
ностные лица Бюро Уголовной полиции 
Курземского региона Государственной 
полиции выступили с публичным заяв-
лением. Полиция обращается с прось-
бой отозваться к тем людям, которые 
во время трагедии посещали малый 
бассейн Парка водных приключений, 
поскольку это необходимо для уточне-
ния обстоятельств. 

Трагедия в вентспилсском бассейне: полиция 
просит отозваться тех, кто тогда был в бассейне

K ак пояснила «Ventspilnieks.
lv» представитель управ-
ления Курземского регио-
на Государственной полиции 
Мадара Шершнева, в рамках 

досудебного расследования уголовного про-
цесса следователи просят отозваться тех 
лиц, которые 4 октября 2017 года в период 
с 16:00 до 18:00 посещали детские занятия 
по плаванию в малом плавательном бас-
сейне Парка водных приключений олимпий-
ского центра «Вентспилс». «Информация, 
предоставленная свидетелями, необходи-
ма, чтобы закрепить показания и уточнить 
уже имеющуюся информацию до принятия 
решения о передаче материала для даль-
нейшего рассмотрения», – отметила пред-
ставитель Госполиции. 

Тех, кто в указанное время посещал заня-
тия, просят связаться с Государственной 

полицией в рабочие дни с 8:00 до 16.30 по 
телефону 63604719 или по телефону 110 
в любое время. Анонимность позвонивших 
гарантируется, однако, если вы не желаете 
передавать информацию в устной форме, 
просьба писать на электронную почту 
Государственной полиции uzticiba@vp.gov.
lv. Анонимность гарантирована в любом слу-
чае, обещает полиция. 

Этот трагический случай основатель-
но подорвал репутацию Вентспилса в гла-
зах общественности, в ходе расследова-
ния были раскрыты такие факты, которые 
вызывают чувство стыда. Самоуправление, 
которое себя восхваляло как город, дру-
жественный малышам, проявило безответ-
ственность в отношении безопасности в 
плавательном бассейне. В ходе расследова-
ния Государственная служба качества обра-
зования обнаружила, что обучение плава-
нию в плавательном бассейне, принадле-
жащем Вентспилсскому самоуправлению, 

было организовано без лицензии, 
значит – незаконно. Олимпийский 
центр чистосердечно признал, что 
действительно реализовал про-
грамму обучения по интересам, 
но планировал получить в само-
управлении лицензию. Правда, 
сначала нужно получить лицен-
зию, чтобы можно было ее реали-
зовать, а не иначе, отметил центр. 

После трагедии был сде-
лан вывод, что во время заня-
тий по обучению плаванию за 
маленькими детьми должен сле-
дить не только тренер, но и спа-
сатель или инструктор, поэто-
му было принято решение при-
нять на работу дополнительных 
инструкторов, а также обеспечить 
видеонаблюдение. 

Созданная для оценки случившего-
ся комиссия самоуправления предложила 
отстранить от должности старшего инструк-
тора по плаванию, под надзором которого 
случилось несчастье, однако он решил сам 
написать заявление об уходе. В результате 
случившейся трагедии от должности отстра-
нен многолетний председатель правления 
ООО «Олимпийский центр «Вентспилс»» 
Улдис Бойтманис, который, правда, публич-
но не взял на себя ответственности за про-
изошедшее. Он без работы не остался, 
так как сразу же был устроен на новую 
должность. Путем формального перефор-
мирования структуры и отделения части 
задач олимпийского центра «Вентспилс» 
была создана «Вентспилсская олимпийская 
сборная». Ее учредителем является именно 
ООО «Олимпийский центр «Вентспилс»», 
руководителем назначен У. Бойтманис. Его 
также избрали в новый созыв Вентспилсской 
городской думы. 
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БК «Вентспилс» закончил 
сезон провалом 

БК «Вентспилс» в ответном матче ¼ 
финала Кубка Европы ФИБА на своей 
площадке потерпел поражение от 
турецкого клуба «Bahcesehir» со счётом 
90:112 и выбыл из турнира. Вполне воз-
можно, что это была последняя игра в 
этом сезоне, так как из-за коронавируса 
все турниры отменены.

У Гришунина неудача 
в первом бою

Боксёр Николай Гришунин прини-
мал участие в проходившем в Лондоне 
квалификационном турнире на 
Олимпийские игры 2020 года в Токио, 
но в первом бою потерпел пораже-
ние и выбыл из борьбы за путёвку. 
Вентспилчанин в весовой категории до 
91 кг со счётом 0-5 проиграл французу 
Вильфриду Флорентену.

У кикбоксеров 
15 золотых медалей

В Вентспилсе на проходившем откры-
том чемпионате Латвии по кикбоксингу 
оба вентспилсских клуба кикбоксинга 
вместе завоевали 15 золотых наград. 
На счету клуба «Фаворит» 13 золотых, 
11 серебряных и 14 бронзовых меда-
лей, а также победа в общем команд-
ном зачёте. «Вентспилсский леги-
он кикбоксинга» завоевал одну золо-
тую, две серебряные и одну бронзо-
вую награды. Чемпионами Латвии из 
вентспилчан стали: Эдгарс Туминьш, 
Леонс Лыковс, Тимур Малюсев, Данс 
Кристианс Лыковс, Майкл Гасанов, 
Михаил Прощенко, Клавс Ленгвенис, 
Анна Миронова, Даниель Лыковс и 
Давидс Соловьевс.  

Бронзовая медаль по фрисби
На проходившем в Огре чемпиона-

те Латвии вентспилсская команда по 
фрисби завоевала бронзовые медали. 
Вентспилчане в конкуренции среди ещё 
девяти команд в 1/4 финала со счё-
том 13:7 победили команду «Ultimate 
Decision», в полуфинале проиграли 
«Hardcore Ultimate» – 7:13, а в игре 
за бронзу со счётом 13:9 выиграли у 
Валмиеры. 

проводить, например, силовые тренировки. 
Некоторые спортсмены продлили сборы в 
теплых краях, работая в полной изоляции от 
окружающих. 

Для большинства чемпионатов по раз-
личным спортивным играм сезон близил-
ся к концу, когда было объявлено чрезвы-
чайное положение. Правление Латвийского 
баскетбольного союза решило отменить все 
соревнования, а по поводу распределения 

Из-за коронавируса нет ясности с медалями, у олимпийцев – хаос 
 Окончание. Начало на 1 стр. мест в завершение сезона еще предсто-

ит принять решения. Это означает, что для 
БK «Вентспилс» этот сезон может оказать-
ся завершенным. Сейчас в общем заче-
те Латвийско-эстонской баскетбольной лиги 
нынешний чемпион БК «Вентспилс» нахо-
дится вне круга медалистов и занимает 4-е 
место, а среди латвийских клубов вентспил-
чане на третьем месте – значит, им могли бы 
быть присвоены бронзовые медали. В обеих 
лигах лидер – «ВЭФ Рига», на втором месте 
БK «Огре». 

В чемпионате Национальной волейболь-

ной лиги должны были начаться игры плей-о-
фф, в которых соперником ВК «Вентспилс» 
был ВК «Озолниеки». Федерация пока оста-
новила все турниры до 14 апреля, когда, воз-
можно, возобновится борьба за медали. 

Простой наблюдается и в хоккее. 
Латвийская хоккейная федерация отмени-
ла все турниры, в чемпионате высшей лиги 
не состоятся игры плей-офф, а также игры 
во всех возрастных группах. В Лиге разви-
тия юниорского хоккея еще не завершен 
регулярный чемпионат. Федерация обещает 
вскоре объявить окончательное решение о 

распределении мест. В чемпионате ЛРЮХ 
вентспилсский клуб «Вента–2002» занимает 
позицию серебряного медалиста. 

Как раз за день до вступления в силу 
чрезвычайного положения должна была 
состояться первая игра чемпионата ново-
го сезона Латвийской высшей лиги по фут-
болу, но ее отменили в последний момент. 
Пока футболисты должны ожидать изме-
нения ситуации, хотя прогнозы в данный 
момент свидетельствуют о том, что и после 
14 апреля чрезвычайное положение про-
должится. 

Kак известно, из-за Айварса Лембергса, в отношении которого США применили санкции, в нашем городе во многих сферах прои-
зошли изменения. Из-за санкционированного лица и его единомышленников Вентспилсская городская дума утратила свое влия-
ние в Управлении Вентспилсского свободного порта, а баскетбольный клуб «Вентспилс» был вынужден, во всяком случае, фор-
мально, избавиться от своего многолетнего члена и президента Айварса Лембергса, который стал токсичен и угрожал завершению 
сезона для БК «Вентспилс». 

Б ыл поднят большой ажиотаж – у БК «Вентспилс» возникнут финансовые проблемы, если Управление Вентспилсского Свободного 
порта в 2020 году не разместит рекламу при посредничестве БК «Вентспилс», с учетом того, что на фоне общего фона спортив-
ного бюджета Вентспилса одному клубу выплачивались астрономические суммы. В то же время большинство Вентспилсской 
городской думы продолжает скрывать финансовые данные и финансовую ситуацию в БК «Вентспилс», несмотря на то, что БК 
«Вентспилс» – одна из структур, находящихся под управлением Вентспилсской городской думы. 

Посмотрим, как ситуация выглядит изнутри, как формируются доходы БК «Вентспилс» в последние годы и на что они расходуются? 

Откуда берутся и как тратятся 
деньги, выделенные баскетболу

Среди расходов не появляется таких важ-
ных позиций, как аренда инфраструктуры 
для обеспечения процесса тренировок и 
транспортные расходы. Возможно, они нахо-
дятся среди каких-то вышеупомянутых пози-
ций, также вероятно, что фактические расхо-
ды больше, так как их, не афишируя, покры-
вают, например, ООО «Олимпийский центр 
“Вентспилс”», ООО «Вентспилс рейсс» 
или какое-либо другое связанное с самоу-
правлением учреждение или предприятие. 
В то же время, согласно неофициальной 
информации, в конце прошлого года у БК 
«Вентспилс» возникли большие долги перед 
олимпийским центром «Вентспилс», и долги 
драматически росли на протяжении всего 
2019 года. 

Как видно из приведенных в таблице 
цифр, около 88%, или 1,1 млн евро, в 
год из доходов БК «Вентспилс» обеспечи-
ваем мы – налогоплательщики. Но знаем 
ли мы, во сколько ежегодно нам обходит-
ся каждый игрок этой команды? Медики, 
учителя, работники самоуправления могут 
только мечтать о такой зарплате и наде-
яться, что наступит момент, когда руковод-
ство Вентспилсской городской думы так же 
страстно станет заботиться и о них. 

В то же время отзывчивости cо стороны 
руководства Вентспилсской городской думы 
годами ожидает детско-юношеский хоккей и 
другие детские и юношеские виды спорта в 
инфраструктуре Вентспилсской городской 
думы. До сих пор неясно, почему хоккей, в 

котором заняты около 180 юных вентспил-
чан, не развивается в системе спортивной 
школы. 

Из доходной части бюджета БK 
«Вентспилс» видно, что общественные сред-
ства на счетах клуба обеспечиваются как 
напрямую, так и используя ОЦ «Вентспилс», 
а также направляя средства муниципаль-
ных обществ капитала и Управления 
Вентспилсского Свободного порта. Сразу 
после основания БК «Вентспилс» такого не 
было. В основном клуб содержали коммер-
ческие предприятия, но, благодаря меро-
приятиям по ограничению и влиянию на 
деятельность предпринимателей со сторо-
ны должностных лиц самоуправления, все 
больше коммерческих предприятий отка-

зывались от обеспечения этой функции. 
Ничего другого не оставалось, как привле-
кать к покрытию расходов БК «Вентспилс» 
все больше общественных средств. 

Бывшая  премьер-министр 
Великобритании Маргарет Тэтчер сказа-
ла: «Не бывает государственных денег, 
есть лишь деньги налогоплательщиков». 
И каждый вентспилчанин имеет право и 
обязан потребовать от должностных лиц 
Вентспилсской городской думы пояснений 
по поводу расходования этих средств, а 
также потребовать расходовать муници-
пальные ресурсы и время на обеспечение 
основных функций самоуправления, в том 
числе, способствуя частному предприни-
мательству. Если это будет добросовестно 
выполняться, то коммерческие предприятия 
смогут стать теми, кто оказывает основную 
поддержку профессиональным спортивным 
командам, как это и должно быть. 

Депутат Вентспилсской городской думы 
Айвис Ландманис

ИСТОЧНИКИ ДОХОДОВ И РАСХОДОВ БК «ВЕНТСПИЛС» ЗА ПОСЛЕДНИЕ ГОДЫ 
ДОХОДЫ В среднем за последние 

годы  EUR/в год
% от общих 
доходов 

ДОХОДЫ ОТ РЕАЛЬНОЙ ХОЗЯЙСТВЕННОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ  150 000 12,00%
Членские взносы 5000 0,40%
Реализация билетов 12 000 0,96%
Стоимость выкупа игроков 5000 0,40%
Полученная компенсация – бонусы согласно участию в FIBA и т. д. 14 000 1,12%
Полученная плата за участие в городском чемпионате 1500 0,12%
Другие доходы  500 0,04%
Доходы от реальной коммерческой рекламы, которую обеспечивают частные коммерческие 
предприятия 

112 000 8,96%

ДОХОДЫ ОТ НАЛОГОПЛАТЕЛЬЩИКОВ 1 100 000 88,00%
Прямые дотации от ВГД* и из госбюджета 300 000 24,00%
Полученная поддержка от ВГД с использованием ООО OЦ «Вентспилс» как посредника 260 000 20,80%
Поддержка, обеспеченная ВГД, с использованием ООО “VATS” и его ресурсов 100 000 8,00%
Поддержка, обеспеченная ВГД, используя УВСП** и его ресурсы 440 000 35,20%
ДОХОДОВ ВСЕГО 1 250 000

РАСХОДЫ В среднем за последние годы EUR/в год % от общих 
доходов 

ПРЯМЫЕ РАСХОДЫ КОМАНДЫ 1 117 000 89,94%
Расходы на оплату проф.-самоз. спортсменов 750 000 60,39%
Агентские расходы и расходы на гостевых игроков 80 000 6,44%
Прямые организаторские расходы на соревнования 145 000 11,67%
Расходы на судейское обеспечение 38 000 3,06%
Расходы на прием команд соперников 10 000 0,81%
Расходы, связанные с обеспечением рекламных услуг 27 000 2,18%
Спортивная форма и др. инвентарь 23 000 1,86%
Расходы не обеспечение тренировочного процесса 9000 0,72%
Медицинские расходы 21 000 1,69%
Расходы на группу поддержки 6000 0,48%
Расходы на командировки и другую хозяйственную деятельность 8000 0,64%
АДМИНИСТРАТИВНЫЕ РАСХОДЫ 125 000 10,06%
Зарплата работников 80 000 6,44%
Социальные платежи за работников 20 000 1,61%
Другие административные расходы 25 000 2,01%
РАСХОДОВ ВСЕГО 1 242 000

* Вентспилсская городская дума ** Управление Вентспилсского Свободного порта 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

В последнее время, кажется, у всех, как во всей Латвии, так и в Вентспилсе в частности, на устах лишь одна тема: китайский 
вирус и заболевание «Covid-19». В момент написания этой статьи Вентспилс и вся Курземе были закрашены на карте белым цве-
том. В наших краях не было зарегистрировано ни одного случая заболевания. Для того чтобы положение таковым и оставалось, 
ответственные службы Вентспилса призвали людей соблюдать определенные меры безопасности. И это хорошо. Ведь народная 
мудрость гласит: береженого Бог бережет.

Осторожность и паника

настоящий рай. И тут опять «работает» принцип – другие не могут, 
а мне это позволено и даже нужно… В конце концов, зачем соблю-
дать рекомендации специалистов, если «мне нужно». 

У паники есть и другое, на сей раз весьма комичное, «лицо». 
Имеется в виду ставший уже анекдотичным бум на покупку гречки 
и туалетной бумаги. Несомненно, вирус и вызванные им заболева-
ния очень опасны. Не зря вводятся такие суровые меры предосто-
рожности. Но скажите, пожалуйста, для каких именно целей требу-
ется десять больших упаковок туалетной бумаги, 20 килограммов 
гречки и 10 буханок ржаного хлеба? Между прочим, даже шутники 
в интернете еще не придумали, почему в топе продуктов, которые 
расхватывают, именно гречка. Не другие крупы, фасоль, горох… 
Ну да, с рисом понятно – он из Китая, макароны – в основном из 
Италии. Значит, ядовитые… 

И, наконец, с наступлением у части людей паники головы опять 
подняли торговцы различными волшебными средствами, и на этот 
«товар» находится не один покупатель, поддавшийся панике. И 
тогда слабые голоса инфектологов, медиков и других специали-
стов тонут в море предложений. Вроде бы понятно, что вирус не 
победит ни «структурированная вода», ни отвар из ослиных ушей, 
ни мазь из перемолотых когтей тигра, ни таблетка в гомеопатиче-
ском разведении… Но все же – а вдруг поможет? И не будем здесь 
говорить о различных нескладицах, о борьбе с теми, у кого нечи-
стая аура и карма, злых инопланетянах, вмешательстве парал-
лельного мира или теориях заговора. Так как против этих причин 
действует лишь небольшое, но справедливое перечисление через 
интернет, чтобы затем получить некий сборник мудрых советов в 
комплекте с дистиллированной водой, который помогает при всех 
болезнях, включая теорию заговора. 

Говорят, любая крайность – это отклонение от нормы. Поэтому 
призываем всех вентспилчан – давайте сохранять спокойствие, 
соблюдать необходимые меры предосторожности и в этой кри-
зисной ситуации слушать прежде всего специалистов: медиков, 
инфектологов, представителей правопорядка. Но самое главное – 
полагаться на свой здравый смысл.   

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Поддерживают бизнес 
В Центре поддержки бизнеса прошли 

переговоры с техническим директором 
предприятия «Ultraplast EU». Упомянутое 
предприятие строит в Вентспилсе поме-
щение, чтобы производить изделия из 
поликарбоната.  

Побывали в Украине
Прошедшее в Киеве мероприятие «Latvian 

Weekend» посетил и ректор Вентспилсской 
Высшей школы Карлис Креслиньш. Целью 
мероприятия было информировать украин-
ских школьников о возможностях обучения 
за рубежом.  

Пианистки одержали победу
В Латвийской музыкальной академии 

имени Язепа Витола прошел заключитель-
ный концерт Латвийского XXIII фестиваля 
молодых пианистов «Фортепиано в попу-
лярной музыке и джазе». В нем приня-
ли участие юные пианистки Вентспилсской 
центральной начальной школы, а также 
ансамбль, который исполнил произведение 
в шесть рук. Все девочки получили дипло-
мы 1-й степени. 

Соберутся украинцы
Собрание украинского общества 

«Кобзарь» состоится 21 марта. Планируется 
отчет о бюджете прошлого года и проект 
бюджета этого года, а также дискуссии по 
другим вопросам. 

Ждут писем
Отмечая столетие со дня основания 

городской библиотеки, читателям предла-
гают участвовать в акции «Письмо библи-
отеке в честь ее столетия». Письма, напи-
санные от руки, можно опускать в почтовый 
ящик Главной библиотеки до августа.  

Предлагают подавать заявки
Государственное агентство занятости 

приглашает подавать заявки тех работода-
телей, которые могли бы предложить рабо-
ту молодежи (в возрасте от 15 до 20 лет) в 
летний период. В городе и крае этим летом 
планируется создать 186 рабочих мест для 
школьников. 

Олимпиада завершилась 
В Высшей школе закончилась Латвийская 

33-я олимпиада по информатике. В ней при-
няли участие 76 школьников – победителей 
краевых олимпиад. 

Школьники торгуют 
Восемь школьных учебных предприятий 

приняли участие в традиционном весеннем 
рынке «Другой базар». Несколько предпри-
ятий были номинированы на награды, всего 
в городе действует около 40 школьных учеб-
ных предприятий. 

Открыли дом суда 
После перестройки торжественно был 

открыт Курземский районный дом суда. 
После реконструкции и постройки нового 
здания его площадь увеличилась приблизи-
тельно на 800 квадратных метров.  

Магазин уже работает
После реконструкции возобновил работу 

магазин «Citro» на ул. Талсу. В его благоу-
стройство и установку нового оборудования 
вложено около 100 000 евро. 

Борются с последствиями 
Коммунальное управление завершило 

работу по ликвидации разрушений, к кото-
рым привела сильная буря. В городе и крае 
получено восемь вызовов в связи со сломан-
ными деревьями и другими происшествиями. 

Почтовое отделение закроют
С 31 марта «Латвияс пастс» объединит 

1-е и 5-е почтовое отделение. Таким обра-
зом, 5-е почтовое отделение будет закрыто.

О днако – как и во всех кризисных ситуациях – появ-
ляются «побочные эффекты». Один из них – без-
ответственность людей и принцип «со мной ничего 
подобного не случится». Вот пример: некая гинеко-
лог рассказывает о пациентке, которая пришла на 

консультацию. Дамочка с гордостью рассказывала, что несколь-
ко дней назад вместе с мужем вернулась с курорта в Альпах, где 
все практически в порядке. Конечно, она получила «14 свободных 
дней», которые использует по полной программе – все равно делать 
ей нечего. Она посещает салоны красоты, приводит в порядок ного-
точки, навещает старинных подруг… И, конечно, забежала к гине-
кологу – так сказать, позаботиться о себе, используя неожиданно 
выпавшие «выходные». 

И сказать тут можно только одно: государство, правительство и 
медики могут вводить любые меры безопасности и давать инструк-
ции, но до тех пор, пока мы будем к себе и окружающим относить-
ся легкомысленно, они не помогут. Насколько бы точными, своев-
ременными и обоснованными они ни были. Какие бы границы мы 
ни закрывали, какие бы обследования ни делали, какие бы рычаги 
контроля ни вводили. Самое плохое в этой ситуации, что легко-
мысленное отношение «я же уже купил путевку» или «использую 
неожиданные выходные» угрожают прежде всего другим людям, 
раз уж самих путешественников собственное здоровье не интере-
сует. Образно говоря, если кому-то хочется выпрыгнуть из само-
лета без парашюта, то это его личное дело, но если он тянет за 
собой и других пассажиров самолета, то это уже преступление. 

И другая крайность. Сеять панику, что приводит к эффекту, 
прямо противоположному тому, на который надеялся паникер. 
Например, при малейшей простуде прыгать в машину (или, еще 
хуже, в общественный транспорт) и самому нестись в ближайшую 
больницу на проверку. Инфектологи и специалисты Неотложной 
медицинской помощи ведь предупреждают: это еще опаснее. И 
потому, что напрасно нагружаются медики и медперсонал, и пото-
му, что такой человек занимает изолятор, необходимый тем, кто 
действительно в этом нуждается, и потому, что скопление людей в 
медучреждении для инфекции (подчеркнем – любой инфекции) – 

С учетом того, что в стране объявлено 
чрезвычайное положение и порт являет-
ся одним из тех мест, где регулярно воз-
можна коммуникация с въезжающими из 
других государств, а значит, существу-
ет высокий риск инфицироваться коро-
навирусом, Управление Вентспилсского 
свободного порта ввело дополнительные 
строгие меры безопасности. 

Из-за коронавируса строгие ограничения 
необходимо соблюдать и в Вентспилсском порту

К ак рассказала «Ventspilnieks.
lv» представитель Управления 
Вентспилсского свободного порта 
Инга Иевиня, управление инфор-
мировало и будет информировать 

капитанов всех входящих судов об объяв-
ленном чрезвычайном положении в Латвии, 
призывая членов экипажей не сходить с кора-
бля, пока судно находится в Вентспилсском 
порту. Кроме того, необходимо стремиться 
делать все возможное, чтобы максимально 
сократить непосредственное общение между 
работниками терминалов и обслуживающих 
служб с судовыми экипажами. 

Единственные, кто в силу специфи-
ки работы не может избежать встречи с 
членами судовых экипажей, – лоцманы 
Вентспилсского свободного порта, поэтому 
они обеспечены средствами индивидуаль-
ной защиты – перчатками и средствами 
дезинфекции. 

Средства дезинфекции размещены во 
всех общественных зданиях Управления 
Вентспилсского свободного порта – паром-
ном пассажирском терминале и администра-
тивном здании Управления Вентспилсского 
свободного порта. 

До дальнейших распоряжений запре-
щен прием посетителей в Службе судо-
вого сообщения Службы капитана порта. 
Максимально ограничен прием посетите-
лей в административном здании Управления 
Вентспилсского свободного порта. 

Во вторник в Вентспилсский порт, по осо-

бому решению министра сообщения Талиса 
Линкайтса, вошел пассажирский паром 
«Stena Line» из Нюнесхамнского порта в 
Швеции. В Вентспилсский порт этот паром 
вошел уже после вступления в силу реше-
ния Латвийского государства о закрытии гра-
ниц для всех международных пассажирских 
перевозок. 

На пароме из Швеции домой вернулись 59 
пассажиров. В порту их встретили медики, 
но ни у одного из них не было ни симптомов 
заболевания, ни плохого самочувствия, поэ-
тому тесты никому не проводились, проин-
формировало Управление Вентспилсского 
Свободного порта. 

В паромном терминале была обеспечена 
возможность консультироваться с медиками 
и в случае необходимости провести тесты на 
наличие вируса COVID-19. «Учитывая то, что 
человек может быть инфицирован, но при-
знаки инфекции могут еще не проявиться, 
для Управления Вентспилсского свободного 
порта было важно обеспечить, чтобы прие-
хавшие люди не использовали обществен-
ный транспорт, поэтому была тщательно 
собрана информация о каждом пассажире», 
– отметили в Свободном порту. 

42 пас-
с а ж и р а 
прибыли 
на пароме 
на своих 
а в т о м а -
шинах и 
на них 
же отпра-
в и л и с ь 
домой, за 
11 пасса-
ж и р а м и 
п р и б ы -
ли встре-
ч а ю щ и е 
на лич-

ном транспорте, двоих пассажиров доста-
вили другие пассажиры на своих автома-
шинах, а четверо пассажиров отправились 
в Елгаву и Ригу на транспорте Управления 
Вентспилсского свободного порта, пояснили 
в Управлении. Всем пассажирам были даны 
строгие инструкции о необходимости нахо-
диться на карантине и разъяснена ответ-
ственность за несоблюдение правил. 

Всем, кому необходимо решить какие-ли-
бо вопросы в Управлении Вентспилсского 
свободного порта и его структурных под-
разделениях лично, сначала следует свя-
заться со специалистами по телефону или 
с помощью электронной почты, отметила И. 
Иевиня. «Сокращено и количество собра-
ний, на которых необходимо личное присут-
ствие, в Управлении Вентспилсского свобод-
ного порта, отложены плановые командиров-
ки. Сотрудников Управления Вентспилсского 
свободного порта призывают отказаться от 
запланированных личных поездок, а также 
тщательно оценить свое состояние здоро-
вья и проходить проверки, чтобы не угрожать 
здоровью других людей, как и использовать 
возможность работать удаленно», – отмети-
ла представитель Свободного порта. 



№. 11 (151)  20 марта 2020 года Актуально  /  3

 Окончание на 4 стр.

Мероприятия проводиться 
не будут…
Принято решение до 14 апреля не устра-
ивать публичных мероприятий в обще-
ственных, детско-юношеских и культур-
ных центрах, а также народных домах 
Вентспилсского края независимо от числа 
посетителей, закрыть для посетителей 
краеведческие экспозиции, спортивные 
базы, не проводить Дни открытых две-
рей, прервать все репетиции коллективов 
самодеятельности, не участвовать в смо-
трах. Как дети, так и взрослые призывают-
ся использовать спортивные площадки и 
стадионы вне помещений. 

…и занятия гимнастикой
Отменяются все запланированные заня-
тия гимнастикой в рамках проекта «Жив и 
здоров в Вентспилсском крае». 

День свечей в Аннахите 
5 марта в рамках программы «Латвийская 
школьная сумка» в школе гостили пред-
ставители ООО «Свечная мастерская» 
И. Треймане и А. Трейманис. Тема меро-
приятия – «День свечей». Во время этого 
мероприятия школьники узнали об исто-
рии свечей, учились лить свечи, изго-
тавливать ароматные свечи различной 
формы, в том числе, фигурные. 

Диплом 1-й степени 
12 марта ученик 1-го класса Таргальской 
основной школы Кришс Зариньш принял 
участие в Курземском зональном конкурсе 
выразительной речи, где получил диплом 
1-й степени. 

Посетили концерт 
2 марта 40 учащихся Ужавской основной 
школы вместе с учителями в хорошем 
настроении отправились в Лиепаю. При 
поддержке проекта «Латвийская школь-
ная сумка» была возможность посетить 
концерт «Моя народная песня» в концерт-
ном зале «Лиелайс дзинтарс». Каждый 
вынес из этого концерта что-то свое – 
не только эмоциональное наслажде-
ние, но и умение обращаться с биле-
том, найти соответствующее место в зале, 
соблюдать правила поведения во время 
концерта. 

Собирают макулатуру
Учащиеся Таргальской основной школы, 
их родители и работники в этом году 
собрали уже почти 8 тонн макулатуры. 
Очередной груз макулатуры на перера-
ботку был доставлен 11 марта. 

Побывали в гостях выпускники
Готовясь к 70-летнему юбилею, коллек-
тив Угальской средней школы пригла-
сил в гости своих бывших воспитанни-
ков. 11 марта в школе побывали выпуск-
ники Мартиньш Давидс (2005 г.) и Кристс 
Кристлибс (1997 г.), чтобы поделиться 
со школьниками опытом выбора карье-
ры и своего жизненного пути. M. Давидс 
окончил Латвийскую морскую академию 
и сейчас является старшим помощником 
капитана корабля, а K. Кристлибс окон-
чил Латвийскую национальную академию 
обороны. 

Встречались агрономы
В нашем крае прошел Курземский зональ-
ный слет латвийских агрономов. Его 
участники посетили несколько объектов 
сельскохозяйственного производства. 

Новая выставка
В центре культуры и спорта «Зурас» 
можно посетить выставку студийных 
работ Яны Грунтмане. 

3-е место в финале
Команда Попеской основной школы заво-
евала 3-е место в финале конкурса, 
посвященного безопасности движения. 

Берег продолжит разрушаться 
Сталдзенский берег в последние годы 
обрушивался несколько раз. В дан-
ный момент вновь образовалось место 
потенциального обвала приблизительно 
десять метров в длину и полтора метра 
в ширину. Посетителей призывают быть 
внимательными.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

По информации BNN, на пост генпроку-
рора могут претендовать старший проку-
рор Прокуратуры Рижского судебного окру-
га Армин Мейстерс, старший прокурор отде-
ла рассматриваемых в суде уголовных 
дел Ален Мицкевич, прокурор департамента 

Прокурор по делу Лембергса Юрис Юрисс претендует 
на должность генерального прокурора
 Окончание. Начало на 1 стр. Генпрокуратуры по анализу и управлению 

деятельностью Айварс Остапко.
Также BNN известно, что судья Рижского 

окружного суда Юрис Стуканс мог получить 
предложение на эту должность.

В этом году заканчивается срок полномо-
чий генпрокурора Эрика Калнмейерса. Это 
его второй срок, поэтому, согласно закону, 

необходимо искать нового генпрокурора.
До сих пор кандидата на пост генпрокуро-

ра выдвигал председатель Верховного суда, 
а теперь это будет делать Совет по юсти-
ции, которому предстоит выбирать наиболее 
подходящего кандидата на открытом конкур-
се. 

Симона Шьядите, BNN

В распоряжение BNN попали два 
письма: одно написано, когда 
Лембергс находился в Матисской 
тюрьме, а второе – после решения 
суда освободить его из тюрьмы и 

назначить домашний арест.
В обоих письмах упоминаются и те депу-

таты, которые до сих пор в Вентспилсской 
городской думе, например, Улдис Бойтманис, 
получивший также личное письмо от 
Лембергса.

В данной статье приведен перевод писем, 
опубликованных с сохранением орфографии 
и пунктуации автора.

Лембергс обращается к Бойтманису: 
«Привет, Улдис и компания!»

Далее он пишет:
«Сердечное спасибо тебе и компании за 

письмо и фотографии. Я очень рад, что, судя 
по фотографиям, все идет по плану. Только 
не упомянут дом обслуживания. Что насчет 
него? Как далеко продвинулись мысли о? 
–гостиницу–бассейн 50м. Где может быть. 
Какое может быть техническое задание на 
проектирование?»

Письмо, адресованное лично Бойтманису, 
написано из Матисской тюрьмы через 
несколько месяцев после задержания 
Лембергса и за месяц с небольшим до при-
менения новой меры пресечения. Наверное, 
поэтому в конце написано: «Бодрый и пол-
ный оптимизма, уверенности Айварс Л.»

Из письма понятно, что переписка между 
ними велась долго и Бойтманис отчитывал-
ся перед Лемебргсом о результатах в думе.

Будучи под домашним арестом, Лембергс 
неоднократно подчеркивает депутатам 
Вентспилсской городской думы, что дума 
поступает неправильно и что, по его мнению, 
надо по-другому. Это относится, например, к 
строительству Дома латышского общества. 
А еще в письме он просит депутатов ознако-
мить его с финансами и документами:

“1. Из статей в «Вентас Балсс» я узнал, 
что принято решение (планируется при-
нять?) о том, что Дом латышского общества 
будет реновирован и в нем разместится дом 
школьного творчества.

Письмо Лембергса, находившегося под стражей. 
Как давались распоряжения по управлению городом?
В 2007 году, находясь в тюрьме в связи с обвинениями в осуществлении коррупцион-
ных схем и прочих тяжких преступлениях, Айварс Лембергс продолжал давать распоря-
жения Вентспилсской городской думе, ее депутатам, через письма из Матисской тюрь-
мы. В письмах выражались просьбы к депутатам ознакомить его с финансовыми плана-
ми, различными документами и намерениями думы относительно управления городом.

Сомневаюсь в правильности этого реше-
ния. Как бы не вышло как с амфибией – и не 
машина, и не моторная лодка. Прошу при-
слать материалы, на основании которых 
было принято (планируется?) это решение.

2. А еще из прессы я узнал, что спортив-
ный интернат на ул. Саулес переедет в поме-
щения бывшей Парвентской больницы.

Думаю, что это решение ошибочное, ведь 
все главные спортивные базы находятся 
на левом берегу города так же, как высшая 
школа и самые престижные школы и др. 
учреждения дополнительного образования 
детей. Прошу ознакомить с документами, на 
основании которых принято такое решение, 
в том числе о профиле и финансировании, в 
т. ч. из государственных (или ЛОК) средств.

3. Несколько месяцев назад я ознакомил-
ся с описательной частью и анализом рисков 
плана городского развития.

Было много примечаний. Прошу ознако-
мить с этими примечаниями и последним 
вариантом».

«Спасибо. Живя ради Вентспилса и вент-
спилчан. АЛ»

Эти попавшие в распоряжение BNN пись-
ма доказывают, что Лембергс, будучи в 
тюрьме, продолжает давать распоряжения 
депутатам.

«Цирковое представление» продолжа-
ется уже более десяти лет. Генеральная 
прокуратура не отменяла меру пресечения 
Лембергсу, обвиняемому в тяжких финансо-
вых преступлениях: запрет на исполнение 
обязанностей председателя Вентспилсской 
думы.

Лембергсу официально запрещено испол-
нять обязанности председателя. Но кто 
верит, что эта мера пресечения действитель-
но соблюдается?

Учитывая, что Лембергс много лет не 
соблюдал этот запрет/пытался обходить его, 
устраивая в Вентспилсской думе театр, не 
похоже, что ситуация может измениться сей-
час, когда Лембергс уже три месяца нахо-
дится в санкционном списке США. Санкции 
разве что немного уменьшили кошелек 
Лембергса, а его влияние осталось.

Тут можно играть в игру – кто трусит, 
тот и виноват. Ни содержание под стра-
жей, ни запрет, ни включение в список санк-
ций США не являются достаточным пово-
дом для сторонников Лембергса перестать 
слепо следовать за этим серым кардиналом, 
ведь, наверное, у Лембергса против них тоже 
немало доказательств. Тут так: если кто-то 
решил потопить «Шляпу», она потянет за 
собой и других.

То, что власть Лембергса по-прежнему 
существует, доказывает, к примеру, то, что 
после введения санкций Вентспилсская дума 
приняла бюджет, который подготовлен под 
руководством Лембергса. Продолжая «теа-
тральное представление», Лембергс в нача-
ле января вышел из руководства и состава 
думского комитета по вопросам городско-
го развития, но уже в конце того же месяца 
устроился председателем комитета по соци-
альным вопросам.

Неужели глава Министерства охраны 
окружающей среды и регионального раз-
вития Юрис Пуце не видит (или не желает 
видеть), что закон обходится, чтобы фактиче-
ская власть оставалась в руках Лембергса? 
Почему в Латвии, когда человек, обвиняю-
щийся в коррупционных преступлениях, еще 
и первым в Балтии попадает в санкционный 
список США, судьи, прокуроры, министры, 
горожане и учреждения продолжают пере-
кладывать ответственность друг на друга? 
Ну а остальные тем временем наблюдают за 
этим фарсом со стороны… 

Симона Шьядите, BNN

Kак известно, в полночь 16 марта был прекращен въезд в Латвию любого пассажирского транспорта, за исключением паромов, 
которые в тот момент еще были в пути. Вечером 16 марта на самолете из Германии в Ригу прибыла группа граждан Латвии, среди 
которых были и вентспилчане, которые на личных автомобилях отправились домой. Для того чтобы получить напрямую инфор-
мацию о том, какова ситуация с коронавирусом в Германии и какие меры безопасности были предприняты в Рижском аэропорту, 
«Ventspilnieks.lv» взяла интервью у одного из прибывших. 

Взгляд вентспилчанина: не пугать, а подбадривать

– В средствах массовой информа-
ции и на пресс-конференциях с участи-
ем ответственных должностных лиц 
особенно подчеркивалось, что каждый 
прибывающий пассажир обеспечен воз-
можностью сделать тест в медпункте 
аэропорта «Рига». Вы использовали эту 
возможность? 

– Возможность вроде бы была, и мне 
хотелось бы ее использовать, так как на про-
шлой неделе у меня был насморк. Просто 
из соображений безопасности. Но, когда 
я обратился к медработнику в защитном 
костюме, она у меня спросила, болит ли у 
меня голова и есть ли температура. Я отве-
тил, что признаков простуды у меня нет. 
Тогда медработник сказала, что я не инфи-

цирован. Я поинтересовался, как же обсто-
ят дела с бесплатной проверкой для при-
бывших? Оказалось, что ее могут провести 
только тем, у кого выраженные симптомы. 
По-моему, это несерьезно. 

– Кому-нибудь из прибывших вашим 
рейсом проводили проверку? 

– Насколько я успел заметить, нико-
му. Все просто прошли мимо, кажется, я 
был единственным, кто хотел проверить-
ся. Те две дамы так и сидели там в гордом 
одиночестве… 

– Довольно печально, при том, сколь-
ко людей уже инфицированы. Очевидно, 
речь идет о несерьезном отношении к 

очень серьезному вопросу, и это отно-
шение совсем не такое, как в публичном 
пространстве рассказывает министр и 
другие должностные лица. Что вы може-
те рассказать о ситуации в Германии? 

– Там люди ведут себя очень спокойно, 
дисциплинированно. Каждый день жителей 
информируют о динамике роста заболева-
емости, в каких регионах больше, в каких 
меньше. Немцы ситуацию воспринимают 
реально, без излишнего драматизма. Ни в 
одном магазине мне не доводилось видеть 
толпы покупателей с тележками, полными 
круп и туалетной бумаги. Маски для лица 
носят только прибывшие из азиатских стран. 



4 стр.

№. 11 (151)  20 марта 2020 года

3 стр.

 Окончание на 6 стр.  Окончание на 3 стр.

С перспективой 
в «Панораме»

«Ви р у с ы 
приходят 
и уходят, 
а людям 
к у ш а т ь 

будет хотеться всегда”, – 
усматривая смысл в своей 
работе сейчас и в пер-
спективе, Лана с юмором 
и довольно оптимистично 
перефразирует известное 
выражение Генриха Гейне 
– «У народов есть время, 
они вечны; смертны лишь 
короли».  

РАЦИОНАЛЬНЫЙ 
МЕСТНЫЙ 
ПАТРИОТИЗМ 

Накапливая опыт в 
сфере общественного пита-
ния и средства, об откры-
тии своего кафе семья 
Андерсонсов думала уже 
несколько лет, подыскивали 
помещение, получали пред-
ложения даже в соседних 
городах, но муж хотел рабо-
тать в свой родной сторо-

Кабинет министров решил увеличить дефицит бюджета на миллиард евро, и эти деньги 
выделить на поддержку отраслей и жителей Латвии в связи с распространением Covid-19. 

предлагают налоговые каникулы предприятиям, оказавшимся 
в тяжелом положении. 

Государство также будет оплачивать больничные листы, 
начиная со второго дня, в случаях, связанных с Covid-19, – 
будет выдаваться лист нетрудоспособности B. Упомянутый 
порядок будет в силе до 30 июня 2020 года. 

Изменения касаются и деятельности образовательных 
учреждений. В школах, учреждениях профессионального обра-
зования и образования по интересам обучение после весенних 
каникул будет вестись дистанционно. В свою очередь, центра-
лизованные экзамены по иностранному языку в 12-х классах 
переносятся на май – с 12 мая 2020 года до 15 мая. 

До 14 апреля дистанционное обучение организовано и в 
Вентспилсской музыкальной средней школе, Вентспилсской 
Высшей школе и Вентспилсском техникуме. В спортивной 
школе «Спарс» прерваны все тренировки и прекращено уча-

Прокурор по делу 
Лембергса Юрис Юрисс 
претендует на должность 
генерального прокурора

По м н е н и ю 
Ю р и с с а , 
п от е н ц и а л 
Генеральной 
п р о к у р а -

туры можно поднять на 
более высокий уровень, то 
есть потенциал рассмотре-
ния сложных, тяжелых эко-
номических преступлений 
не исчерпан, и Латвии надо 
активнее работать над этим.

Среди приоритетов проку-
рора (кстати, одного из про-
куроров по уголовному делу 
Айварса Лембергса) являет-
ся эффективизация судеб-
ных процессов, то есть 
завершение судебных разби-
рательств в разумные сроки.

А еще он хочет сделать 
акцент на практической 
работе в Генпрокуратуре. 
«Естественно, что на этой 
должности надо выполнять 
много административной 
работы, однако это не долж-
но затенять практическую 
работу».

По мнению Юрисса, 
Латвии, которая рискова-
ла попасть в серый список, 
теперь надо работать в два 
раза больше и посылать пра-
вильный сигнал вовне, в при-
оритетном порядке решая 
коррупционные вопросы и 
проблемы долгих судебных 
разбирательств.

«Поэтому новое руковод-
ство Генпрокуратуры долж-
но быть упорным. Я обучал 
коллег тому, как предотвра-

щать отмывание денег. Могу 
сказать, что есть установ-
ка на практику, однако надо 
продолжать стимулировать 
прокуроров и поддерживать 
различные инициативы», — 
поясняет Юрисс.

«Важно развивать про-
курорскую практику и сти-
мулировать к участию в 
законотворческих процес-
сах, — подчеркивает он. – 
Прокуратура должна присут-
ствовать со своим практиче-
ским взглядом».

К приоритетам Юрисса 
относится также борьба с 
подростковой преступностью 
и насилием в отношении 
детей в семьях. «Это еще 
один круг вопросов, которые 
нельзя оставлять в стороне 
лишь потому, что мы думаем 
о борьбе с экономическими 
преступлениями».

«Важно решать вопро-
сы защиты прав детей. 
Нельзя быть толерантны-
ми к подобным нарушениям. 
Надо думать о наказаниях – 
насколько они адекватные в 
конкретных ситуациях и как 
применяются меры пресече-
ния, прежде чем дело дойдет 
до суда».

Из-за распространения коронавируса очень страда-
ют многие отрасли, тяжелый удар он нанес и по спор-
ту. Во многих видах спорта прекращены чемпиона-
ты, в которых близилось распределение медалей, а 
теперь царит неизвестность. В футболе должен был 
начаться новый сезон, но пока его старт отложен на 
неопределенное время. К тому же, летом ожидались 
Олимпийские игры в Токио, однако у многих сейчас 
«застряли» состязания за олимпийские путевки и 
наложены ограничения на тренировки, так как спор-
тивные центры закрыты… 

М ногие счита-
лись с гло-
б а л ь н ы м и 
ограничения-
ми, но, когда 

они вступили в силу, поя-
вились шок и отчаяние. 
Одни утратили мотивацию 
из-за неизвестности, когда 
возобновятся соревно-
вания. Другие обеспокое-
ны тем, попадут ли они на 
Олимпийские игры и состо-
ятся ли эти состязания 
вообще. Пока с этим нет 
ясности, хотя японцы уже 
абсолютно все подготовили 
для проведения Игр. 

В середине марта дол-
жен был начаться турнир 
по баскетболу 3х3 – квали-
фикация на Олимпийские 
игры, где среди фавори-
тов латвийская сборная, в 
составе которой выступа-
ет вентспилчанин Карлис 
Ласманис. Сейчас остается 
лишь тренироваться на све-
жем воздухе под наблюде-
нием медиков Латвийской 
олимпийской сборной. 
Возможно, квалификацион-
ный турнир мог бы состо-
яться в мае в каком-нибудь 
из европейских государств, 
но все зависит от развития 
ситуации.

И олимпийский квалифи-
кационный турнир по боксу 
Европейской зоны, кото-

рый проходил в Лондоне, 
не был проведен до конца, 
и путевки так и не разделе-
ны. Правда, для вентспил-
чанина Николая Гришунина 
турнир закончился в любом 
случае, так как он проиграл 
уже в первом туре. 

В Токио стремятся и лег-
коатлеты, но пока нет ника-
кой ясности, когда возоб-
новятся соревнования. Это 
означает, что даже один 
старт может решить судьбу 
путевки в Токио. Нет ника-
кой уверенности и среди 
тяжелоатлетов, хотя в 
мировом рейтинге Ребека 
Коха, Артурс Плесниекс и 
Ритварс Сухаревс занима-
ют весьма уверенные пози-
ции. О Вадиме Кожевникове 
этого сказать нельзя. 

Спортсменам высше-
го класса особые трудно-
сти доставляет и то, что в 
Латвии полностью закры-
ты все спортивные базы 
для всех, в том числе и 
в олимпийском центре 
«Вентспилс». У некоторых 
есть возможность трени-
роваться в Риге, на базе 
Латвийской олимпийской 
сборной в Межапарке, так 
как сборная официально 
имеет статус медицинско-
го учреждения. Там можно 

Кто 
платит за 
баскетбол?

Трагедия в 
бассейне. 
Ищут свидетелей

Письма 
Лембергса 
из тюрьмы

«Я обдумал это решение, 
и мой выбор – да. Я пойду 
по этому пути», — говорит 
в интервью BNN о канди-
датуре на пост генераль-
ного прокурора Латвии 
прокурор Юрис Юрисс.
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Д ля того чтобы уберечь работающих от увольнения 
и неоплачиваемых периодов, будет введен «регла-
мент простоя», во время которого занятым в опре-
деленных сферах планируется оплачивать 75% 
от зарплаты, но не более 700 евро. Список отрас-

лей разработает Министерство финансов в сотрудничестве с 
социальными партнерами. Однако уже сейчас известно, что 
подобную помощь могли бы получить предприятия, работа-
ющие в сфере бизнеса, связанного с приемом гостей, в том 
числе гостиницы и рестораны. Также планируется отменить 
требование к самозанятым лицам каждый квартал произво-
дить авансовые платежи, а налоговые каникулы предприни-
мателям продлить сроком на 1–3 года. Для того чтобы при-
своить каникулы, СГД оценит, как предприятие ранее платило 
налоги. В свою очередь, срок подачи годового отчета предпри-
ятия продлен до 31 июля. Крупнейшие банки в Латвии также 
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«Молодцы! В ваш 
«райончик» наконец-то 
возвращается жизнь», 
– так в прошлом месяце, 
прочитав новость 
о том, что работу 
возобновляет кафе 
Вентспилсской Высшей 
школы (ВВШ) «Пано-
рама», в комментариях 
в социальной сети 
Facebook написала одна 
вентспилчанка. Ещё не 
догадываясь о том, что 
двери уютного кафе, 
как и другие места в 
городе, скоро будут 
вынуждены закрыться, 
чтобы предотвратить 
проникновение незваного чудовища – коронави-
руса.  Новая заведующая кафе и председатель 
правления семейного предприятия ООО “Landry” 
Лана Андерсоне продиктованную кризисом ситуа-
цию воспринимает как неприятную неизбежность 
и принудительные дни простоя старается вместе 
с мужем Андрисом использовать для выпол-
нения ранее несделанных организаторских и 
хозяйственных работ.   В надежде, что уменьшить 
негативные последствия в предпринимательской 
деятельности, вызванные Covid-19, и им поможет 
государство.  

 

Из-за коронавируса нет 
ясности с медалями,  
у олимпийцев – хаос 

Строгие ограничения 
и в Вентспилсском 
порту

стие в соревнованиях. До 14 апреля прерваны все меропри-
ятия, связанные с XII Латвийским Праздником песни и танца 
школьной молодежи. 

До 14 апреля в Вентспилсе будут открыты два дежурных 
детских сада – «Эглите» и «Варавиксне». Работа будет орга-
низована так, чтобы в каждой группе было не более 15 вос-
питанников, чтобы по возможности сократить контакт между 
детьми. Если родители захотят, чтобы ребенок посещал дет-
ский сад после периода отсутствия, они должны отправить 
заявление на электронную почту pii@ventspils.lv, указав имя, 
фамилию, персональный код воспитанника, контактный теле-
фон родителей, а также желаемый дежурный детский сад. В 
таких случаях, приведя ребенка в детский сад, родители долж-
ны предъявить справку от семейного врача. 

Оплаченные больничные, поддержка для предпринимателей 
и строгие действия для ограничения вируса

 Окончание на 5 стр.

С мамой в детском 
саду «Ваверите». 


